
نرخ تورم در فرودین ماه به ۳۳.۲ درصد 
رسید

در فروردین ماه ۱۴۰۴ نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور به ۳۳.۲ درصد رسیده که نسبت به 
همین اطلاع در ماه قبل، ۰.۷ واحد درصد افزایش یافته است.به گزارش ایسنا، به نقل از مرکز آمار، 
در فروردین ماه ۱۴۰۴ شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور به عدد ۳۲۸.۱ رسیده است 
که نسبت به ماه قبل، ۳.۹ درصد افزایش، نسبت به ماه مشابه سال قبل، ۳۸.۹ درصد افزایش و در 
دوازده ماهه منتهی به ماه جاری نسبت به دوره مشابه سال قبل، ۳۳.۲ درصد افزایش داشته است.

تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشورمنظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت 
نسبت به ماه مشابه سال قبل می باشد. در فروردین ماه ۱۴۰۴ تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور، 
۳۸.۹ درصد بوده اســت؛ یعنی خانوارهای کشــور به طور میانگین، ۳۸.۹ درصد بیشتر از فروردین 
مــاه ۱۴۰۳ برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکســان« هزینــه کرده  اند. تورم نقطه به 
نقطه فروردین ماه ۱۴۰۴ در مقایســه با ماه قبل، ۱.۸ واحد درصد افزایش داشته است.تورم ماهانه 
خانوارهای کشورمنظور از تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت، نسبت به ماه قبل می باشد. 
در فروردین ماه ۱۴۰۴ تورم ماهانه خانوارهای کشــور برابر ۳.۹ درصد بوده است. تورم ماهانه برای 
گروه های عمده »خوراکی ها، آشــامیدنی ها و دخانیــات«، ۴.۲ درصد و برای گروه عمده »کالاهای 
غیرخوراکی و خدمات«، ۳.۸ درصد بوده است. تورم ماهانه بخش  ها و گروه  های مختلف در ماه جاری 
به صورت زیر است:نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین 
اعداد شــاخص قیمت در یک سال منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشابه قبل از آن می باشد. 
در فروردین ماه ۱۴۰۴ نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور به ۳۳.۲ درصد رسیده که نسبت به 
همین اطلاع در ماه قبل، ۰.۷ واحد درصد افزایش یافته اســت. درصد تغییرات شــاخص قیمت در 
دهک های هزینه ای کل کشور در فروردین ماه ۱۴۰۴ نرخ تورم سالانه کشور در فروردین ماه ۱۴۰۴ 
برابر ۳۳.۲ درصد است که دامنه تغییرات آن برای دهک های مختلف هزینه ای از ۳۲.۱ درصد برای 
دهک   دوم، تا ۳۳.۵ درصد برای دهک نهم است. بر این اساس فاصله تورمی دهک ها در این ماه به 
۱.۴ واحد درصد رسید که نسبت به ماه قبل )۱.۷ واحد درصد( ۰.۳ واحد درصد کاهش داشته است.

دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، روز دوشنبه، به حمله لفظی خود به جروم پاول، 
رئیس فدرال رزرو به دلیل امتناع از کاهش بیشتر نرخ های بهره، ادامه داد و بازارهای 
مالی را به لرزه درآورد.به گزارش ایســنا، ترامپ روز دوشــنبه، با تکرار انتقاد خود از 
جروم پاول، رئیس فدرال رزرو، گفت: رشــد اقتصاد آمریکا ممکن است آهسته شود، 
مگر اینکه نرخ بهره فورا کاهش یابد. ترامپ در پســتی در شــبکه اجتماعی »تروث 
سوشــال« نوشــت: با این هزینه ها که به خوبی روند نزولی دارند، درست همان طور 
که پیش بینی می کردم، تقریبا تورمی وجود نخواهد داشت، اما ممکن است کاهشی 
در اقتصاد رخ دهد، مگر اینکه »آقای خیلی دیر«، یک بازنده بزرگ، اکنون نرخ بهره 
را پایین بیاورد.این اظهارنظرها و فشارهای شدت یافته دولت ترامپ بر رئیس فدرال 
رزرو که نشــان می دهد ترامپ مایل اســت پاول برود، باعث نزول بازارهای سهام و 
افزایش بازده اوراق قرضه دولت آمریکا شد، زیرا سرمایه گذاران و تحلیلگران نسبت به 
پیامدهای از بین رفتن استقلال فدرال رزرو در تعیین سیاست پولی، نگران هستند.

مشــخص نیست که ترامپ صلاحیت انجام این کار را داشته باشد و حتی در صورت 
موفقیت آمیز بودن این اقدام، ساختار مدیریتی فدرال  رزرو، اعضای باقی  مانده شورای 
حکام فدرال رزرو و روســای بانک های منطقه ای، در مورد تصمیم گیری های مربوط 
به نرخ بهره، قدرت اظهارنظر دارند که احتمالا کاخ ســفید را مجبور می کند حمله 
عمیق تری به شورای حکام هفت نفره فدرال رزرو انجام دهد.تهدیدهای مکرر ترامپ 
برای اخراج پاول در حالی صــورت می گیرد که رئیس جمهور آمریکا تلاش می کند 
فدرال رزرو را به کاهش ســریع نرخ های بهره ترغیب کند تا ریسک رکود اقتصادی 
و آسیب احتمالی به بازار کار ناشی از تعرفه ها و سایر سیاست هایش را کاهش دهد. 
اما سیاســت گذاران فدرال رزرو به دلیل نگرانی نســبت به تورم که بالاتر از هدف ۲ 
درصدی آنها باقی مانده و ممکن است با افزایش مالیات واردات افزایش بیشتری یابد، 
به احتیاط توصیه می کنند.نشســت بعدی فدرال رزرو در روزهای ششم و هفتم ماه 
مه برگزار می شود و انتظار می رود مقامات بانک مرکزی آمریکا، نرخ بهره معیار را در 

محدوده فعلی ۴.۲۵ تا ۴.۵۰ ثابت نگه دارند.آیا ترامپ می تواند پاول را اخراج کند؟
اینکه آیا ترامپ صلاحیت انجام این کار را دارد یا نه مشخص نیست.قانون فدرال رزرو 
در سال ۱۹۱۳، تصریح می کند که اعضای شورای حکام آن که توسط رئیس جمهور 
منصوب شده و توسط سنا برای مدت ۱۴ سال متوالی تائید شده اند، می توانند فقط به 
دلیل »علتی« از کار برکنار شوند. با این حال، مدت ها تصور می شد »علت« به معنای 
سوء رفتار است، نه اختلاف نظر در سیاست. این قانون در شرح دوره چهار ساله رئیس 
فدرال رزرو که یکی از هفت عضو شورای حکام است، به محدودیت های حذف اشاره 
نمی کند. آیا چنین اقدامی سابقه دارد؟هیچ سابقه قانونی مستقیمی وجود ندارد، زیرا 
هیچ رئیس جمهوری تا به حال سعی در برکناری رئیس فدرال رزرو نکرده است. با این 
حال، پرونده های شکایت در دادگاه ها درباره اخراج های نامرتبط توسط ترامپ وجود 
دارد که نشان خواهند داد آیا او این قدرت را دارد یا خیر. یکی از این موارد در حال 
حاضر در دادگاه عالی آمریکا در حال بررسی است و هر گونه تلاش برای اخراج رئیس 
فدرال رزرو، مطمئنا به این دادگاه ختم خواهد شــد.اخراج پاول از نظر عملی به چه 
معناســت؟همه چیز به این بستگی دارد که ترامپ چگونه ممکن است رئیس فدرال 
رزرو را »اخراج« کند.پاول مانند روسای قبلی بانک مرکزی آمریکا، سه سمت دارد که 

شامل رئیس سیستم فدرال رزرو، عضو شورای حکام و رئیس کمیته بازار آزاد فدرال 
برای تعیین نرخ بهره فدرال رزرو اســت.اگر ترامپ سعی کند پاول را فقط به عنوان 
رئیس سیســتم فدرال رزرو برکنار کند، پــاول می تواند تا پایان دوره فعلی در پایان 
ژانویه ســال ۲۰۲۸، در شــورای حکام بماند. کرسی خالی در شورای حکام تا ژانویه 
ســال ۲۰۲۶ وجود نخواهد داشت و ترامپ فقط گزینه معرفی یکی از اعضای فعلی 
شورای حکام را برای ریاست خواهد داشت. دو نفر از این شش نفر شامل کریستوفر 
والر و میشل بومن در اولین دوره ریاست جمهوری ترامپ منصوب شدند. هر دوی این 
مقامات مانند پاول، در مورد اهمیت اســتقلال فدرال رزرو صحبت کرده اند، بنابراین 
مشخص نیست که هر کدام فورا کاهش نرخ بهره مورد نظر ترامپ را انجام می دهد یا 
خیر.آیا ترامپ می تواند پاول را از سمت رئیس »کمیته بازار آزاد فدرال« یا به عنوان 
یکی از اعضای شورای حکام برکنار کند؟ترامپ هیچ کنترل مستقیمی بر اینکه چه 
کسی رئیس »کمیته بازار آزاد فدرال« است، ندارد. رئیس این کمیته، سالانه توسط 
۱۲ عضو آن انتخاب می شود که شامل هفت عضو شورای حکام، رئیس بانک فدرال 
رزرو نیویورک و چهار نفر از روســای بانک های منطقه ای که به صورت چرخشی در 
کمیته حضور دارند، می شود.طبق ســنت، »کمیته بازار آزاد فدرال«،  رئیس فدرال 
رزرو را به عنوان رئیس خــود انتخاب می کند و رئیس فدرال رزرو نیویورک، معاون 
کمیته می شــود. با این حال، در تئوری، آنها می توانند هر یک از اعضا، از جمله پاول 
را، اگر او همچنان از اعضای شــورای حکام باشــد، انتخــاب کنند.برکناری پاول به 
عنوان یکی از اعضای شــورای حکام، بیشــترین تاثیر را خواهد داشــت و اگر این 
اقــدام در مقابل چالش های قانونی دوام بیــاورد، به ترامپ، هم یک جای خالی در 
شــورای حکام و هم یک کرســی خالی می دهد تا با گزینه مورد نظر خودش، پر 
کند.همچنیــن چنینی اقدامی، راه را بــرای ترامپ برای اخراج هر تعداد از اعضای 
دیگر شــورای حکام، باز می کند تا رئیس فــدرال رزرو را که او می داند منطبق بر 
خواسته هایش عمل می کند، منصوب کند.آیا پاول می تواند علیه اخراج خود مبارزه 
کند؟اگر چنین اتفاقی بیفتد، پاول می تواند به دادگاه فدرال شــکایت کند، اما باید 
این شکایت را با استفاده از هزینه شخصی خود انجام دهد. او که یک وکیل و مدیر 
سابق شرکت سرمایه گذاری سهام خصوصی است، ثروت شخصی برای تامین هزینه 
چنین اقدامی دارد.پاول بارها گفته است که معتقد است برکناری او بر اساس قانون 
مجاز نیســت، و اخیرا گفته است که باور ندارد پرونده هایی که اکنون در دادگاه ها 
در مورد اخراج ســایر اعضای هیئت مدیره و آژانس مســتقل فدرال توسط ترامپ 
پیــش می رود، برای فدرال رزرو صدق کند.آیا واقعا این اتفاق خواهد افتاد؟روزنامه 
وال اســتریت ژورنال هفته گذشــته گزارش داد که ترامپ در مورد اخراج پاول و 
جایگزینی او با کوین وارش که بین ســال های ۲۰۰۶ تــا ۲۰۱۱ به عنوان رئیس 
فدرال رزرو فعالیت می کرد، صحبت کرده اســت. ایــن روزنامه می گوید که وارش 
توصیه کرده است که این کار را نکنید و از ترامپ خواسته است اجازه دهد تا پاول 

تا پایان دوره ریاست فدرال رزرو در ماه مه ۲۰۲۶ باقی بماند.
بر اســاس گزارش رویترز، همچنین هفته گذشته، کوین هاست، مشاور اقتصادی 
کاخ سفید که همچنین به عنوان جایگزین بالقوه پاول دیده می شود، گفت که این 

موضوع، تحت بررسی مداوم در داخل دولت است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر کشور در صدر هیئتی وارد دوشنبه پایتخت جمهوری تاجیکستان شد و مورد استقبال رسمی همتای خود قرار گرفت.به گزارش ایسنا، اسکندر 
مؤمنی وزیر کشــور، در صدر هیئتی به منظور امضای برنامه مشــترک و دیدار با مقامات جمهوری تاجیکستان، با استقبال رسمی رمضان رحیم زاده 
وزیر کشور تاجیکستان و علم شازاد معاون اول وی، وارد دوشنبه پایتخت این کشور شد.این سفر دو روزه به منظور گفت وگو و رایزنی برای توسعه 
همکاری های دوجانبه، امضای برنامه اجرایی-آموزشی در راستای اجرایی شدن موافقتنامه همکاری های امنیتی و انتظامی فی مابین و دیدار با مقامات 

تاجیکستان انجام می شود.

www.sobh-eqtesad.ir

وزیر کشور وارد جمهوری تاجیکستان شد

info@sobh-eqtesad.ir

برای دور زدن تعرفه های سنگین

چین به کره جنوبی و آمریکا 
کلک زد

چیــن برای گریــز از تعرفه های آمریکا، از کره جنوبی به عنوان مســیر 
انحرافی استفاده کرده است.به گزارش ایسنا، آژانس گمرکی کره جنوبی 
روز دوشنبه اعلام کرد کره جنوبی موارد بسیاری را در ارتباط با موضوع 
صادرات کالاهای چین تحت پوشــش محصولات ســاخت کره جنوبی، 
کشــف کرده اســت. این آژانس اعلام کرد که پس از تحقیقات ویژه در 
ماه گذشــته، ۲۹.۵ میلیــارد وون )۲۰.۸۱ میلیون دلار( تخلفات مربوط 
به کشــور مبدا را در سه ماهه اول سال میلادی جاری کشف کرده است 
و محموله هــا بــه مقصد آمریکا، ۹۷ درصد از کل این موارد را تشــکیل 
می دادنــد. این آمار، در مقایســه با مجمــوع ۳۴.۸ میلیارد وون تخلف، 
برای تمام ســال ۲۰۲۴ بــود و محموله ها به مقصــد آمریکا، ۶۲ درصد 
را شــامل شــدند.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، پس از رسیدن به 
قدرت در ژانویه، سیاســت های تجاری تهاجمی را در دســتور کار خود 
قــرار داد و تعرفه های قابل توجهی را بر محصولات کشــورهای مختلف، 
از جمله بــر چین وضع کرد که از فوریه افزایــش یافت.مقامات گمرک 
کره جنوبی، روز دوشــنبه، جلســه ای با مقامات آمریکایی برگزار کردند 
تا در مورد تلاش های تحقیقاتی مشــترک، گفت وگو کنند.مقامات کره 
جنوبی گفته اند که ممکن اســت تلاش های شــرکت های خارجی، مانند 
شرکت های کشور همســایه چین برای استفاده از کره جنوبی به عنوان 
متحــد اصلی آمریکا که یک پیمان تجارت آزاد دارد، به عنوان راه کار دور 
زدن تعرفه هــا افزایش یابد.طبق گزارش رویتــرز، ترامپ در ماه جاری، 
تعرفه های ۲۵ درصدی را بر کره جنوبی اعمال کرد و این تعرفه در میان 
مجموعه جدیدی از تعرفه های گســترده بود که بعدا به مدت سه ماه به 
حالــت تعلیق درآمد. آمریکا اکنون پس از اقدامات تلافی جویانه متوالی، 
تعرفه هــای ۱۴۵ درصــدی را بر چیــن اعمال کرده اســت که به گفته 

اقتصاددانان، تجارت میان دو اقتصاد بزرگ جهان را قطع کرده اســت.

طلای جهانی از ۳۴۰۰ دلار 
عبور کرد

قیمــت طلا در معاملات روز سه شــنبه بــازار جهانی، تحــت تاثیر نگرانی 
ســرمایه گذاران از انتقاد ترامپ از رئیس فــدرال رزرو، تنش های تجاری و 
افزایــش تقاضا برای دارایی های امن، افزایــش یافت و روند صعودی خود را 
حفظ کرد.به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طلا برای تحویل فوری، پس از 
ثبت رکورد ۳۴۴۳ دلار و ۷۹ ســنت در ساعات اولیه معاملات روز جاری، با 
۰.۱ درصد افزایش، به ۳۴۲۹ دلار و ســه ســنت رسید. قیمت طلا در بازار 
معاملات آتی آمریکا، با ۰.۴ درصد افزایش، به ۳۴۳۹ دلار و ۷۰ سنت رسید.

قیمت اونس طلا در معاملات روز گذشته، به رکورد بالای ۳۴۰۰ دلار آمریکا 
صعود کرد.طلا که به طور سنتی، به عنوان پوششی در برابر ابهامات اقتصادی  
و به عنوان دارایی بسیار نقد شونده شناخته می شود، از ابتدای سال میلادی 
جاری تاکنون، رکوردهای متعددی را ثبت کرده و بیش از ۳۰ درصد رشــد 
قیمت داشته اســت. قیمت اونس طلا در چهارشنبه گذشته، از ۳۳۰۰ دلار 
فراتر رفت و رشــد قوی آن، قیمت ها را تنها در چنــد روز، ۱۰۰ دلار دیگر 
افزایش داد.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، روز دوشنبه گفت که اقتصاد 
این کشور ضعیف خواهد شد، مگر اینکه نرخ بهره فورا کاهش یابد. او انتقاد 
خود از جروم پاول، رئیس فدرال رزرو آمریکا را تکرار کرد که معتقد است تا 
زمانی که مشخص نشود، برنامه های تعرفه ای ترامپ به افزایش مستمر تورم 
منجر نخواهد شــد، نرخ ها باید بدون تغییر باقی بماند.بازار منتظر سخنرانی 
چندین مقام فدرال رزرو است که قرار است اواخر هفته جاری برگزار شود تا 
با توجه به نگرانی ها در مورد استقلال بانک مرکزی آمریکا، بینشی در مورد 
سیاست های پولی آینده داشته باشند.طبق گزارش رویترز، چین، واشنگتن 
را به سوء استفاده از تعرفه ها متهم کرد و به کشورها درباره انعقاد یک توافق 
اقتصادی گسترده تر با آمریکا و همکاری با واشنگتن برای ایزوله کردن پکن، 
هشدار داد  و لفاظی هایش را در جنگ تجاری پیچیده بمیان دو اقتصاد بزرگ 
جهان، تشــدید کرددر بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۱ 
درصد افزایش، به ۳۲ دلار و ۷۲ سنت رسید. هر اونس پلاتین با ۰.۴ درصد 
افزایش، به ۹۶۵ دلار و ۲۰ ســنت رســید. هر اونس پالادیوم با ۱.۳ درصد 

افزایش، به ۹۳۹ دلار و ۶۰ سنت رسید.

گزیده خبر

مهاجرانی: نیازمند تضامینی برای حفظ نتایج مذاکرات خواهیم بود

ثبات بازار حبوبات با ثبت سفارش ۳۰ 
هزار تنی

پرداخت وام ۴۰۰ میلیون تومانی 
مسکن روستایی از امروز

دبیر انجمن حبوبات ایران اظهار کرد: ثبت سفارش ۲۵ الی ۳۰ هزار تن حبوبات به ویژه لوبیا، موجب شد 
هم کمبودها جبران و هم روند قیمت ها کنترل شود؛ به طوری که اکنون بازار در شرایط با ثباتی قرار دارد.به 
گزارش ایسنا، حبوبات از جمله کالای اساسی است که نقش مهمی در سفره مردم دارد، اما برخی کالاها در 
دسته حبوبات در ماه های اخیر منتهی با ایام پایان سال و ماه رمضان افزایش قیمت بسیار زیادی را تجربه 
کردند به طوری که لوبیا قرمز با گوشت قرمز در قیمت رقابت می کرد و بسیاری توان خرید آن را نداشتند. 
در اسفندماه بود که وزارت جهاد کشاورزی ابلاغیه ای مبنی بر ثبت سفارش واردات حبوبات صادر کرد که 
این مسئله به دلیل محدودیت زمانی و کمبود وقت انتقاد انجمن حبوبات ایران را به همراه داشت. حالا در 

ادامه به گفت وگویی با دبیر انجمن حبوبات ایران در خصوص آخرین وضعیت بازار.......

۷ بسته حمایتی صندوق نوآوری برای تحقق 
شعار سال

تولید بدون بازار؛ سراب کارآفرینی با 
رویافروشی

در گزارش اتاق بازرگانی تهران بررسی شد

نوسان صادرات محصولات کشاورزی و 
صنایع غذایی به چین
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ترامپ می تواند رئیس بانک مرکزی آمریکا را اخراج کند؟
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مهاجرانی: نیازمند تضامینی برای حفظ نتایج مذاکرات خواهیم بودگزیده خبر
قالیباف: قانون برنامه هفتم 

مهم ترین سند برای مسائل کشور 
است

رئیس مجلس با بیان اینکه قانون برنامه هفتم پیشرفت مهم ترین سند برای مسائل 
کشــور اســت، گفت: این قانون میثاق ملی دولت و مجلس است که مقام معظم 
رهبری نیز برتحقق این برنامه تأکیــد دارند.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در نشســت علنی صبح امروز )سه شنبه، 
۲ اردیبهشــت ماه( در ابتدای آغاز این جلســه با تبریک به مناســبت فرا رسیدن 
ســالروز تأسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: این روز را به تمام مجاهدان 
جان بر کف ســپاه عزیز تبریک و تهنیت می گویم و یاد و خاطره شهیدان به ویژه 
سیدالشهدای جبهه مقاومت شهید سلیمانی را گرامی می دارم.وی همچنین ضمن 
عرض خیر مقدم به محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور که در صحن علنی 
حاضر شــده بود، گفت: معاون اول رئیس جمهور برای موضوع بســیار مهم برنامه 
هفتم پیشرفت که میثاق ملی دولت و مجلس است در این جلسه حاضر شده است 
چرا که مقام معظم رهبری نیز در آخرین دیدار خود در ســه شــنبه هفته گذشته 
بر محوریت برنامه هفتم، ضرورت و تحقق این برنامه تأکید داشتند.رئیس مجلس 
شــورای اســلامی در پایان با بیان اینکه دکتر پورمحمدی رئیس سازمان برنامه و 
بودجه و معاون رئیس جمهور نیز در جلســه نظارتی امروز حضور دارد، عنوان کرد: 
امروز قانون برنامه هفتم پیشرفت مهم ترین سند برای مسائل کشور است که در این 

جلسه به موضوعاتی پیرامون آن می پردازیم.

هشداری صریح به دشمنان انقلاب اسلامی

سپاه در برابر هرگونه تعرض 
پاسخی قاطع و پشیمان کننده 

خواهد داد
با هشداری صریح  سخنگوی سپاه 
انقلاب اسلامی، گفت:  به دشمنان 
ســپاه در اتحــاد و همراهی کامل 
با ســایر نیروهای مســلح، در برابر 
هرگونــه تعرض به عناصــر اقتدار، 
امنیــت ملــی و هویــت انقلابی، 
به ویژه از طریــق جنگ ترکیبی و 
به موقع،  پاسخی  نوین،  توطئه های 
قاطع و پشــیمان کننده خواهد داد.به گزارش ایسنا به نقل از سپاه نیوز سردار علی 
محمد نائینی امروز سه شنبه دوم اردیبهشت ۱۴۰۴ در نشستی با جمعی از اصحاب 
رســانه که به مناسبت چهل و ششمین سالروز تأسیس ســپاه برگزار شد، ضمن 
گرامیداشــت این روز و یاد و خاطره امام خمینی )ره( و شهدای پاسدار، به تشریح 
تاریخچه، ویژگی ها، دســتاوردها و نقش آفرینی های این نهاد انقلابی پرداخت.وی 
وا لهَُمْ مَا  هم چنین با گرامیداشــت این روز بزرگ و با یادآوری آیه شــریفه »وَ أعَِدُّ
ة وَ مِنْ ربِاطِ الخَْیْلِ ترُْهِبُونَ بهِِ عَدُوَّ اللهِ وَ عَدُوَّکُمْ«، دوم اردیبهشت  اسْتَطَعْتُمْ مِنْ قُوَّ
را سالروز تأسیس "سنگر مستحکم انقلاب اسلامی" خواند و ضمن اشاره به شرایط 
حساس پس از پیروزی انقلاب اسلامی، اظهار کرد: در دوره نظام سازی و نهادسازی، 
جمهوری اســلامی ایران با تهدیدات و چالش هــای نظامی و امنیتی پیچیده ای از 
سوی گروه های سیاسی معارض، تجزیه طلبان و آشوب گران روبرو شد.وی با تصریح 
بر این موضوع که ضعف دســتگاه های انتظامی وقت، نیاز به تأسیس نیرویی قابل 
اعتماد، مردمی و سازماندهی شده را برای مقابله با این تهدیدات ضروری می ساخت، 
بیان کرد: هرچند فعالیت های اولیه و شکل گیری هسته های سپاه به همان روزهای 
آغازین پیروزی انقلاب بازمی گردد، اما تصویب اساســنامه و ســاختار سازمانی آن 
توسط شورای انقلاب و متعاقباً فرمان حضرت امام خمینی )ره( در دوم اردیبهشت 
۱۳۵۸، به تأســیس این نهاد رسمیت بخشید. امروز این نهاد "مقتدر مردمی" ۴۶ 
ســاله می شود.سخنگوی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی با تأکید بر این که »سپاه 
فرزند انقلاب و مولود تفکرات والای حضرت امام خمینی )ره( اســت«، به علاقه و 
اعتماد ویژه ایشــان به این نهاد اشاره و بیان کرد: حضرت امام )ره( همواره رضایت 
خود را از ســپاه اعلام می داشــتند و می فرمودند: »من از سپاه راضی هستم... اگر 
سپاه نبود، کشور هم نبود... چشم من به شماست.« وی دین مداری، ولایت مداری، 
مردم گرایی، نوآوری و خلاقیت، به روز شوندگی و عمل جهادی را ویژگی های اصلی 
ســپاه برشمرد و تصریح کرد: این خصوصیات ســپاه را به بازوی توانمند ولایت و 
ملت تبدیل کرده است.وی همچنین با استناد به تعابیر مقام معظم رهبری یادآور 
شــد: تشکیل سپاه را پدیده ای منحصربه فرد در تاریخ انقلاب ها و الگویی مبتنی بر 
نهادسازی مردمی دانسته اند و افزود: این نهاد از مجموعه ای چند صد نفری در آغاز، 
به سرعت به ســازمانی نظامی گسترده و سازمان یافته تبدیل شد و در همکاری با 
ارتش، نقش تعیین کننــده ای در دفاع مقدس و مقابله با بحران ها ایفا کرد. نائینی 
با اشــاره به توصیفات رهبر معظم انقلاب از سپاه، گفت: سلامت معنوی، اخلاقی و 
سیاسی سپاه همواره زبانزد بوده و به نظر رهبری، سپاه یکی از موفق ترین مجموعه ها 
در مقایســه موفقیت ها و ناکامی ها است. وی با بیان این که »سپاه پاسداران همواره 
خدمتگزار مردم بوده اســت«، به فعالیت های گسترده و مؤثر این نهاد در خدمات 
عمومی پرداخت و عنوان کرد: سپاه در عرصه های امنیت، سلامت، امدادرسانی در 
حوادث طبیعی مانند ســیل و زلزله و مقابله با کرونا، و همچنین محرومیت زدایی، 

همواره در کنار ملت ایران بوده است.

سخنگوی دولت به داشتن تضمین های منتج به نتیجه و دوام نتایج گفتگوها تاکید کرد و 
گفت: با توجه به تجربه هایی که از گذشــته داشتیم نیازمند تضامینی برای حفظ نتایج به 
دست آمده از مذاکرات خواهیم بود. به گزارش خبرنگار مهر، »فاطمه مهاجرانی« سخنگوی 
دولت در دومین نشست خبری سال ۱۴۰۴ سخنان خود را با شعری از سعدی آغاز کرد و 
گفت: ســعدی نه فقط شاعر بلکه زبان گویای حکمت و عقلانیت و تمدن می دانیم و او در 
باب های مختلف موضوعات مختلف را از جمله حکمرانی و عدل و داد را برای حاکمان وضع 
کرده و گفتمانی برای تمدن بشری رقم زده است و روز سعدی را گرامی می داریم به پیشگاه 
همه شاعران و ادیبان بزرگ خودمان عرض ادب می کنیم. وی در گذشته پاپ فرانسیس را 
به همه مســیحیان جهان و هم وطنان مسیحیمان تسلیت گفت و ادامه داد: پاپ فرانسیس 
برای توقف خونریزی در غزه و توسعه صلح بسیار تلاش کرد، در راستای جلوگیری از کشتار 
زنان و کودکان در همه دنیا بسیار فعال بود، امیدواریم خداوند او را در جوار رحمت خود به 
آرامش برساند. ســخنگوی دولت روز دوم اردیبهشت ماه را که همزمان با سالروز تأسیس 
ســپاه پاسداران است فرصتی برای قدردانی از پاسداران که برای مردممان تلاش می کنند 
دانست و ادامه داد: امروز روز زمین پاک است که برای افزایش آگاهی و قدردانی نسبت به 
محیط زیســت کره زمین که شــعار امســال زمین پاک، انرژی پاک و زمین پاک اســت. 
امیدواریم فعالیت های همکاران ما در ســازمان محیط زیســت اثربخش تر شــود. سومین 
اجلاس اقتصادی آفریقا به میزبانی ایران برگزار می شود مهاجرانی همچنین به بزرگداشت 
شیخ بهایی به عنوان حکیمی که در عرصه های مختلف اثربخشی بسیاری داشته است اشاره 
کرد و گفت: شــهادت امام جعفر صادق را در روزهای پیش رو شاهد خواهیم بود کسی که 
باعث شکوفایی علمی شد، همچنین سومین اجلاس اقتصادی آفریقا را در پیش داریم که 
به میزبانی ایران برگزار می شود و از هفتم تا یازدهم اردیبهشت ماه برپا می شود و نمایندگانی 
از ۵۵ کشــور آفریقایی در آن حضور خواهند یافت. وی به حجم مبادلات کشورهای دیگر 
دنیا با کشورهای آفریقایی اشاره کرد و گفت: امیدواریم در راستای سرمایه گذاری و صادرات 
محصولات مان با کشــورهای آفریقایی به حجم بالاتری برسیم. همچنین در روزهای پیش 
رو نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی ایران را در پیش داریم که نمایشگاه 
اکســو نامیده می شود و از هشتم اردیبهشت ماه حدود ۱۵۰ نفر از مقامات و ۳ هزار نفر از 
تجار در این نمایشگاه شرکت می کنند. در سه سطح دولت، کسب وکارها و ارتباط دو جانبه 
این بخش ها برقرار خواهد شد. سخنگوی دولت همچنین به روز خلیج فارس نیز پرداخت و 
گفت: دور دوم مذاکرات ایران و آمریکا در جریان هســت که به صورت غیر مســتقیم رخ 
می دهد، با توجه به نزدیک شــدن به ســالگرد شهدای خدمت با حکم رئیس جمهور آقای 
سعید اوحدی به عنوان رئیس بزرگداشت شهدای خدمت منصوب شده است. جزئیات سفر 
رئیس جمهور به آذربایجان مهاجرانی به ســفر رئیــس جمهور به آذربایجان در هفته دوم 
اردیبهشت ماه اشــاره و اضافه کرد: این سفر به توسعه روابط دیپلماتیک و اقتصادی میان 
ایران و آذربایجان کمک می کند. سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی که به مسئله ذخایر 

اورانیوم غنی شــده ایران در جریان مذاکرات ایران و آمریکا و اینکه مقصد احتمالی ذخایر 
اورانیوم غنی شــده ایران چه کشوری باشــد و آیا ایران با انتقال ذخایر به روسیه موافقت 
کرده؟ گفت: باید بگویم این جز موضوعاتی هست که جز خط قرمزهای ایران هست و البته 
بعضی از موضوعات قابل گفتگو اســت؛ ولی همچنان که از قبل هم صحبت شده، برخی از 
موضوعاتی که در رسانه ها مطرح می شود جز خطوط قرمز ایران هست. وی افزود: در مورد 
روســیه نقش این کشــور به عنوان عضو دائم شــورای امنیت برای ما نقش مهمی است و 
همکاری های نزدیک هســته ای که بین ایران و روســیه وجود دارد، طبیعتاً نقش مهمی را 
کشور روسیه در این گفتگوها رقم خواهد زد؛ ما امیدوار هستیم که با اراده خوبی که از طرف 
مقابل می بینیم، مســیر گفتگوها در مسیر خوبی شکل گرفته شود و تاکید می کنیم که بر 
گمانه زنی ها و بر آنچه که خیلی از اوقات در رسانه ها بدون اطلاع کافی گفته می شود، اتکا 
نکنند؛ لذا آنچه را که از مبادی رسمی خبر اطلاع رسانی می شود را صرفاً باور بفرمائید. گفته 
بودیم اعداد ارز و طلا واقعی نیســت مهاجرانی در پاســخ به این پرسش که شاهد کاهش 
قیمت ارز و طلا در جریان مذاکرات هستیم، بیان کرد: آن زمان که قیمت ارز به شدت بالا 
می رفت اعلام کردیم که اعداد و ارقام واقعی نیســت و کاهش کنونی نشان بر همان مدعا 
اســت که افزایش قیمت ها ناشی از مکانیزم های بازار نبود بلکه ناشی از بار روانی بود که بر 
روی مذاکرات سوار شده بود و طبیعتاً هر چقدر بتوانیم ارتقا روابط بین الملل داشته باشیم 
و همکاری های بین المللی را گسترش دهیم حتماً وضعیت اقتصادی بهتر خواهد شد، برای 
همین است که مذاکره می کنیم و رفع تحریم ها برای ما معنادار است به شرط آنکه اثربخش 
باشد و بتوانیم اثر آن را در زندگی مردم ببینیم. سخنگوی دولت در پاسخ به این پرسش که 
دولت چه تدابیری در رئوس مذاکرات دارد گفت: تلاش ما بر این اســت که روایت اول که 
روایت درســت هست را داشته باشــیم، کما اینکه در دو دور مذاکرات شاهد این بودید که 
بســیاری از رســانه های دیگر رســانه های ما را به عنوان مرجع خبر قرار داده بودند و این 
حکایت از دقت دستگاه دیپلماسی ما دارد و تلاش بر این است تا گمانه زنی های عجیب و 
غریب شــکل نگیرد. مهاجرانی تصریح کرد: علاقمند هســتیم در حین گفتگوها روی رفع 
تحریم های ظالمانه که بر روی زندگی مردم مؤثر باشد، تاکید کنیم و البته سعی می کنیم 
اعتمادسازی و شفاف سازی بیشتری را در برابر لغو تحریم ها به شکلی که مؤثر باشد، ایجاد 
کنیم. مطالبه اصلی ما برداشــتن تحریم ها اســت که آثار ملموســی داشته باشد. نیازمند 
تضامینی برای حفظ نتایج مذاکرات خواهیم بود وی به داشــتن تضمین هایی که منتج به 
نتیجه و دوام نتایج گفتگوها نیز تاکید کرد و افزود: با توجه به تجربه هایی که از گذشــته 
داشتیم نیازمند تضامینی برای حفظ نتایج به دست آمده از مذاکرات خواهیم بود. عربستان 
حسن نیت خود را نشان داده است سخنگوی دولت در رابطه با روابط دیپلماتیک و راهبردی 
دولت با کشور عربســتان بیان کرد: راهبرد دولت گسترش ارتباط با کشورهای همسایه و 
تعمیق روابط با کشورهایی است که با آنها قرابت های فرهنگی زیادی داریم و در این میان 
کشور عربستان نقش ویژه ای دارد، نگاه راهبردی به عربستان داریم و این نشان از این دارد 

که عربســتان حسن نیت خود را نشان داده است و بر منافع مشترکمان با عربستان تاکید 
داریم و معتقدیم می توان به عنوان دو کشــور بزرگ مســلمان آثار خوبی در جهان داشته 
باشیم و اولویت سیاست خارجی دولت چهاردهم توسعه و تعمیق روابط سیاسی دیپلماتیک 
با کشورهای منطقه و کشورهای مسلمان هست. مهاجرانی در پاسخ به پرسشی در رابطه با 
نظر مثبت مقام معظم رهبری در رابطه با ســرمایه گذاری شرکت های آمریکایی در ایران و 
تأثیری که پیوســتن به لوایح پالرمو و cft بر این سرمایه گذاری می گذارد گفت: بخشی از 
ســرمایه گذاری ها بستگی به زیرســاخت های ما دارد و ما ملزم هستیم بتوانیم فضا را برای 
شفافیت بیشــتر باز کنیم و تاکنون نیز مانعی برای سرمایه گذاری دیگر کشورها نبودیم و 
امیدواریم هرچه زودتر آنچه که به نفع ملت ما است محقق شود. رسیدن به توافق خوب در 
زمان محدود مقدور است وی در پاســخ به پرسش خبرنگاری پیرامون مذاکرات هسته ای 
مبنی بر اینکه ارزیابی دولت در رابطه با مذاکرات در دور دوم چه بوده است؟ آیا رسیدن به 
توافق در چند نشســت محــدود وجود دارد یا خیر؟ اظهار کرد: از فرایندهای فرسایشــی 
اســتقبال نخواهیم کرد و معتقدیم رســیدن به توافق خوب در زمان محدود مقدور است. 
وزارت اقتصاد رها نیســت سخنگوی دولت همچنین در رابطه با گزینه دولت پیرامون وزیر 
امور اقتصادی و دارایی گفت: دولت سه ماه طبق قانون فرصت دارد تا گزینه خود را معرفی 
کند و تلاش داریم تا بهترین گزینه را که می تواند شرایط اقتصادی کشور را به نحو بهترین 
مدیریت کند، انتخاب کند. گاهی در رسانه ها می بینیم که می گویند وزارت اقتصاد رها است 
در صورتی که سرپرســت آن خوبی امور این وزارتخانــه را مدیریت می کند و در موقعیت 
مقتضی گزینه مورد نظر دولت معرفی خواهد شــد. تقویت دیپلماسی محیط زیست که با 
همکاری وزارت امور خارجه در جریان است سخنگوی دولت در رابطه با برنامه کلان دولت 
پیرامون ریزگردها و مشــکلات آلودگی هوا، بیان کرد: دولت بســیار متاسف است و اظهار 
ناخرسندی می کند، کانون ریزگردها در خارج از کشور است و به همین دلیل دبیرخانه ملی 
مبارزه با گرد و غبار در سازمان حفاظت از محیط زیست فعال شده است. تقویت دیپلماسی 
محیط زیســت که با همکاری وزارت امور خارجه در جریان اســت به حفظ مسائل محیط 
زیستی این چنینی کمک می کند. همچنین با سازمان های بین المللی همکاری هایی در حال 
شــکل گیری اســت و موضوع نهالکاری فعالیت های آبخیزداری آبخان ها از منظر مقابله با 
ریزگردها در داخل کشور در دســتور کار است. با تغییر ساعت معادل یک نیروگاه ۱۲۰۰ 
واتی صرفه جویی برق خواهیم داشت مهاجرانی در رابطه با تغییر ساعات اداری کشورها بیان 
کرد: امروز این لایحه در صحن مجلس مورد بررسی قرار می گیرد که در بسیاری از کشورها 
نیــز این موضوع مورد توجه اســت که با تغییر ســاعت معادل یک نیــروگاه ۱۲۰۰ واتی 
صرفه جویی در مصرف برق خواهیم داشت. وی تصریح کرد: با تصویب این لایحه ساعت ها 
تغییر می کند و در اول مهر به ساعت قبل برخواهد گشت. سیاست های تسکینی و کاهش 
فشار اقتصادی بر مردم از جنس کالابرگ ادامه می یابد سخنگوی دولت با طرح این موضوع 
که همیشه به امیدوار هستیم در رابطه با مسائل منطقه و غزه بیان کرد: نهاد بشر صلح جو 
است و تلاش های دیپلماتیک ایران ادامه دارد و امیدواریم هرچه زودتر شاهد گسترش صلح 
در منطقه باشیم. مهاجرانی در رابطه با اجرای طرح کالابرگ نیز که مورد پرسش خبرنگاری 
بود و برنامه دولت را جویا شد، اظهار کرد: سیاست های تسکینی و کاهش فشار اقتصادی بر 
مردم از جنس کالابرگ جزو موضوعاتی اســت که با روش های مختلف در گذشته امتحان 
شده و آثار آن را در سفره های مردم نشان داده و اراده نظام بر این است که این روند را ادامه 
دهد.وی در رابطه با معاونت راهبردی نیز توضیح داد: در راستای افزایش چابکی دولت آقای 
اسماعیلی ســمت معاونت پارلمانی و معاونت راهبردی را همزمان بر عهده گرفته اند. هیچ 
امری را به مذاکرات گره نمی زنیم سخنگوی دولت در رابطه با برنامه هفتم توسعه نیز گفت: 
هیچ امری را به مذاکرات گره نمی زنیم و امور جاری کشور در جریان است و در همه جلسات 
دولت آئین نامه های مربوط به برنامه هفتم توســعه در دســت پیگیری است. مهاجرانی در 
رابطه با ناهماهنگی های اطلاع رسانی در دولت گفت: برخی از اون هماهنگی ها طبیعی است 
و دولت در شــرایط خاصی کار خود را آغاز کرد و ســعی می کنیم این ناهماهنگی ها کمتر 
شــود، اتفاقات پیاپی در دولت چهاردهم افتاد مزید بر علت بود تلاش ما بر این اســت که 
صدای واحدی از دولت به گوش برســد. وی در رابطه با سفر وزیر دفاع عربستان به تهران 
پرســش خبرنگاری که موضوع این ســفر و آثار آن را جویا شد گفت: فرستاده ویژه پادشاه 
عربستان حامل پیغامی از سوی او بود و این نشان از آن جهت که عزم جدی و اراده ای در 
حکومت عربستان برای تقویت و تعمیق همکاری ها جمهوری اسلامی ایران وجود دارد و این 
نشــان می دهد که در مسیری که در راســتای تثبیت اراده محکم جمهوری اسلامی ایران 
داشتیم، جایگاه جمهوری اسلامی به درستی تعریف شده و دولت چهاردهم با بهره گیری از 
این ظرفیت به شدت به دنبال تقویت دیپلماسی منطقه ای و تعریف همکاری های جدی تری 
با کشــورهایی است که مشــترکات بزرگی با آنها به دلیل اسلام و پیشینه مذهبی داریم، 
هست. طیب نیا شرط توافق را برای پذیرش وزارت اقتصاد نگذاشته است سخنگوی دولت 
در پاسخ به این پرسش که گزینه وزیر اقتصاد چه زمانی به مجلس معرفی می شود، آیا آقای 
طیب نیا شرط توافق در مذاکرات را برای پذیرش این مسئولیت گذاشته است یا خیر؟ گفت: 
دولت در فرصت قانونی گزینه های خود را بررســی می کند، طبیعی اســت که کسانی که 
بخواهند مسئولیتی را بپذیرند گفتگوهایی انجام می دهند اما اینگونه نیست که آقای طیب 

نیا چنین شرطی گذاشته باشد.

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: ســرمایه گذاری در توسعه فناوری کلیدی و ارتقای توان 
شــرکت ها دانش بنیان، اقدامات راهبردی برای تبدیل ایران به یک قدرت تاثیر گذار در حوزه 
و نفت گاز اســت.به گزارش ایســنا، محمد رضا عارف امروز ؛ سه شنبه دوم اردیبهشت ۱۴۰۴ 
در  رویداد تحول در ســرمایه گذاری و توسعه در بالادســت نفت وگاز، بیان کرد: امروز در این 
گردهمایــی مهم آمدیم تا درباره طرفیت ســخن بگوییم که نه تنها آینده اقتصادی کشــور را 
رقــم می زند بلکه نقش حیاتــی در امنیت انرزی منطقه را رقم می زنــد. ایران دومین ذخایر 
بزرگ گاز طبیعی و ســومین ذخایر نفت دنیا نه تنها یک بازیگر مهم بلکه یک ستون پایدار در 
ظرفیت انرژی جهانی اســت.وی اظهار کرد: موقعیت ژئوپلیتیکی ممتاز و نیروی انسانی و اراده 
سیاســی برای تحول این امتیاز را چند برابر می کند. ایران جزو ۱۸ کشور اول جهان به لحاظ 
وسعت و جمعیت است. باتوجه به جوانی جمعیت و قرار گرفتن در رده کشور با توسعه انسانی 
بالا، پتانســیل بالایی برای جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی دارد. به لحاظ جغرافیایی ایران 
موقعیت منحصر به فردی دارد و مرکز اتصال خاورمیانه به اروپا اســت. در کنار زیرســاخت ها 
مناسب می تواند نقش موثری در تسهیل تجارت ایفا کند. توجه به ظرفیت ها طبیعی و اقتصادی 
کشور و تقویت دیپلماسی اقتصادی چشم انداز مطلوبی را برای همواری بین المللی رقم می زند.

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: از معدود کشورهایی هستیم که ذخایر نفت و گاز بالایی 
داریم. معادل ۳۸۰ میلیارد بشکه نفت خام در سطح جهان داراست. صنعت نفت وگاز و سرمایه 
گذاری در این صنعت یکی از پشتوانه ها رشد اقتصادی کشور است. صنعت نفت وگاز از مزیت 
ها اقتصادی به شــمار می رود. فرصت سرمایه گذاری در صنایع بالادستی نفت و گاز زیاد است. 
سرمایه گذاری در توسعه فناوری کلیدی و ارتقای توان شرکت ها دانش بنیان، اقدامات راهبردی 
برای تبدیل ایران به یک قدرت تاثیر گدار در حوزه و نفت گاز است. برنامه پیشرفت رویکردی 
جامع و آینده نگر به صنعت انرژی دارد.وی تاکید کرد: رشــد ۸ درصدی اقتصادی مورد تاکید 
در برنامه هفتم می تواند با استفاده از ظرفیت های مالی داخلی مورد توجه قرار بگیرد. بر اساس 
این قانون دولت مکلف است با هدف تبدیل ایران به مرکز مبادلات انرژی در منطقه گام بردارد. 
سرمایه گذاری بین ۱۱۰ تا ۱۲۰ میلیارد دلار برای دستیابی به اهداف حوزه انرژی برنامه هفتم 
نیاز اســت. برنامه هفتم با درک محدودیت سرمایه گداری دولت بر مشارکت حداکثری بهش 

غیر دولتی برای توسعه صنعتی حوزه انرژی تاکید 
دارد.وی افزود: باتوجه به اهمیت جذب ســرمایه 
گذاری برای تحقق شعار سال، نقدینگی کشور این 
ظرفیت را دارد به سمت سرمایه گذاری در حوزه 
نفت وگاز هدایت شــود. برنامه هفتم پیشرفت به 
عنوان تحولی در سیاســت ها انرژی کشور تلقی 
می شود. اکنون ایران با تکیه بر توان درون زا و باز 
تعریف سیاست ها اقتصادی و صنعتی آماده دوران 
تازه از مشارکت دقیث و هوشمندانه با جهان است. 
این صرفا یک شعار نیست بلکه یک رویکرد ملی 
است.عارف خاطرنشان کرد: ایران آمادگی دارد با 
ارائه بسته های جذاب سرمایه گذاری بستر ورود 
ســرمایه گذاران بزرگ به پــروژه ها نفت و گاز را 
فراهــم کرد: از میــدان های مشــترک تا انتقال 
فناوری و صادرات دانش بنیان. ایران نقشه راهی 
مدرن و عملگرایانه در مقابل سرمایه گذاران قرار 
داده اســت. تحولات ژئوپلیتیکی اخیر در جهان 
نشان داد که امنیت انرژی دیگر صرفا یک موضوع 
اقتصادی نیســت بلکه یک ضرورت جهانی است. 
ایران باید بخشی از راه حل جهانی باشد به ایران 
نه تنها به عنــوان یک فرصت بلکه به عنوان یک 
شریک قابل اتکا نگاه کنید. این کنفرانس فرصتی 
برای یک گفت گوی مشــترک  است.ما آماده ایم 
این گفت گو را به مشارکت پایدار تبدیل کنیم. به 

امید آینده روشن.

رئیس جمهور با بیان اینکه در مذاکره با آمریکا، در چارچوب مشخص شده و با حفظ منافع ملی آماده توافق هستیم، گفت: همان گونه که 
رهبر انقلاب فرمودند، نه خوش بین و نه بدبین هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان در دومین نشست استانداران سراسر 
کشور با رئیس جمهور که در سال ۱۴۰۴ در وزارت کشور برگزار شد، سه محور اصلی »رفع ناترازی انرژی«، »توسعه عدالت آموزشی« 
و »معیشت مردم« را به عنوان اولویت های دولت سیزدهم مطرح کرد و با ارائه توصیه ها و رهنمودهایی، از استانداران خواست با مدیریت 
اصولی و خلاقانه، توسعه ای ماندگار، متوازن و بلندمدت برای استان های خود رقم بزنند.پزشکیان در این نشست با بیان اینکه آینده 
کشور به تصمیمات و نگاه ما بستگی دارد، گفت: با همت و تلاشی که از سوی شما استانداران صورت می گیرد، امیدواریم ایرانی مقتدر، 
آباد و سرشار از خوبی ها بسازیم. نقش شما بسیار حائز اهمیت است. اگر کشور اصلاح شود، به دست ما و شما اصلاح شده و اگر دچار 
مشکل شود، ناشی از تصمیمات و عملکرد ما خواهد بود.رئیس جمهور با تأکید بر مدیریت کارآمد منابع استان ها افزود: باید دغدغه شما این باشد که از ظرفیت های استان به بهترین شکل 
استفاده کنید و از میان مسیرهای ممکن، بهترین راهکار را برای توسعه ای متوازن و ماندگار انتخاب کنید؛ نه آنکه منابع با انتخاب های نادرست هدر برود.پزشکیان همچنین خاطرنشان کرد: 
طرح های توسعه ای استان ها باید »مدیرانه، بلندپروازانه و ماندگار« باشند.در ادامه، رئیس جمهور به موضوع عدالت آموزشی پرداخت و با اشاره به اهمیت پرورش نسل آینده گفت: نسل جوان 

و نوجوان سرمایه کشور هستند. باید به گونه ای برنامه ریزی شود که رفتار، اندیشه، کار تیمی، توانمندی و حل مسئله در آن ها نهادینه شود.

جبههٔ تحول خواهان انقلابی، متشکل از احزاب جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی، جمعیت ایثارگران انقلاب اسلامی، جمعیت جانبازان انقلاب 
اسلامی و تعدادی دیگر از احزاب همسو، پس از دور دوم مذاکرات غیرمستقیم هسته ای میان جمهوری اسلامی ایران و آمریکا طی بیانیه 
مواضع و دیدگاه های خود را اعلام کردند.به گزارش ایسنا، در بخش هایی از بیانیه جبههٔ تحول خواهان انقلابی که پس از دور دوم مذاکرات 
غیرمســتقیم جمهوری اســلامی ایران و آمریکا نکاتی را خطاب به ملت ایران و نیز مقامات و مســئولان قوای مختلف، به ویژه اعضای تیم 
مذاکره کنندهٔ کشورمان نوشته شده می خوانیم: » مذاکره و گفت وگوی دیپلماتیک با کشورهای مختلف جهان امری عقلانی و پذیرفته شده 

است. به طور کلی باید از این رویکرد در جهت تأمین منافع ملی حمایت کرد. در مورد آمریکا نیز مذاکرات غیرمستقیم بارها در گذشته انجام شده و مرسوم بوده است اما این گفت وگوها 
نباید از چارچوب اصولی و راهبردی »عزت، حکمت و مصلحت« فاصله بگیرد، چرا که در این صورت به ضد خود تبدیل شده و نه تنها سودی نخواهد داشت، بلکه تجربیات داخلی و 
خارجی متعدد نشان می دهد چنین مذاکراتی ضررهای جدی به کشور وارد خواهد کرد. در این مسیر، تجربهٔ گفت وگوهای هسته ای در اواسط دههٔ ۹۰ باید از جنبه های مختلف مورد 
توجه قرار گیرد. حضور وزیر محترم امور خارجه ـ که سابقه و نقش پررنگی در مذاکرات برجام داشت ـ در رأس تیم ایرانی حاضر در گفت وگوهای غیرمستقیم با آمریکا، فرصت مغتنمی 

است تا با بهره گیری از نقاط قوت و ضعف و نیز سرنوشت نهایی آن توافق، سیاستی هوشمندانه و دقیق در پیش گرفته شود.

بیانیه جبههٔ تحول خواهان انقلابی پس از دور دوم مذاکراتپزشکیان: در مذاکره با آمریکا نه خوش بین و نه بدبین هستیم

وزارت امور خارجه، نباید »وزارت امور مذاکرات هسته ای« شود

تحول در سرمایه گذاری و توسعه در بالادست نفت وگاز

عارف: ایران یک بازیگر مهم در بازار انرژی جهانی است
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گزیده خبرگزیده خبر در گزارش اتاق بازرگانی تهران بررسی شد

نوسان صادرات محصولات کشاورزی و صنایع غذایی به چین

پرداخت وام ۴۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی از امروز

بررســی آمار مختلف حاکی از نوســان شــدید صادرات محصولات کشاورزی و صنایع 
غذایی ایران به چین بین ســال های ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۲ اســت و به نظر می رسد در میان 
محصولات مختلف کشــاورزی، خشکبار ایرانی، مهم ترین کالای صادراتی ایران به چین 
است.به گزارش ایسنا، اتاق بازرگانی تهران در گزارشی تحت عنوان »صادرات محصولات 
کشاورزی و صنایع غذایی؛ از روندهای جهانی تا جایگاه ایران در بازار چین« به بررسی 
وضعیت صادرات محصولات کشاورزی و صنایع غذایی از سال ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۲ به چین 
پرداخته و پیشــنهاداتی برای حضور موثر در بازار این کشور مطرح کرده است.بر اساس 
این گزارش، ارزش صادرات محصولات کشاورزی و صنایع غذایی در سال ۲۰۲۳ با ثبت 
ارزش تجاری ۴۱۶۱ میلیارد دلاری، جایگاه خود را به عنوان یکی از ارکان اصلی اقتصاد 

جهانی حفظ کرده است. صادرات کشاورزی و صنایع غذایی ایران نیز در سال ۱۴۰۲ به 
۵.۶ میلیارد دلار رســید که بالاترین رقم در هشــت سال اخیر به شمار می رود و عمدتاً 
ناشی از رشد صادرات میوه، خشکبار و محصولات تبدیلی بوده است.بررسی آمارها نشان 
می دهد مجموع صادرات محصولات کشــاورزی و صنایع غذایی ایران به چین در دوره 
بررســی، نوسان قابل توجهی داشته اســت. این رقم از حدود ۵۰ میلیون دلار در سال 
۱۳۹۵ به حدود ۵۶۷ میلیون دلار در سال ۱۳۹۹ رسیده و سپس با کاهش هایی مواجه 
شــده و در ســال ۱۴۰۲ به رقم ۲۷۵ میلیون دلار رسیده است.محصولات کشاورزی و 
صنایع غذایی در این گزارش شــامل شیرینی و شکلات؛ محصولات لبنی؛ خشکبار؛ گل 
و گیــاه دارویی، خوراکی زینتی و صنعتی؛ صنایع تبدیلی؛ بذر و دانه؛ غلات؛ محصولات 

حیوانی و صنایع وابسته اســت. از بین این هشت گروه کالایی در سال های مورد اشاره 
خشــکبار بیشــترین ســهم از صادرات به چین را به خود اختصاص داده است.صعود و 
سقوط خشکبار در بازار چین به عبارت دقیق تر، گروه »خشکبار« همواره نقش محوری 
در صادرات ایران به چین داشــته اســت. صادرات این گروه در سال ۱۳۹۵ حدود ۷.۴ 
میلیون دلار بوده که پس از یک جهش استثنایی، در سال ۱۳۹۸ به رقم قابل توجه ۲۰۴ 
میلیون دلار و سپس در سال ۱۳۹۹ به ۵۳۴ میلیون دلار رسیده است. این ارقام بیانگر 
جایگاه ممتاز خشــکبار ایران به عنوان اصلی ترین محصول صادراتی ایران در این حوزه 
به چین است. هر چند در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ شاهد کاهش چشمگیر صادرات این 
محصول بوده ایم )به ترتیب حدود ۲۳۳ میلیون و ۷۰ میلیون دلار(، اما در ســال ۱۴۰۲ 
صادرات خشــکبار مجدد به بیش از ۱۴۵ میلیون دلار رسیده که نشان دهنده بهبود و 
بازگشت نسبی این محصول به مسیر قبلی است.همچنین بررسی گزارش اتاق بازرگانی 
نشان می دهد صادرات گروه »محصولات حیوانی و صنایع وابسته« از ۲۶.۵ میلیون دلار 
در سال ۱۳۹۵ به ۷۱ میلیون دلار در سال ۱۴۰۲، گروه »گل و گیاه دارویی، خوراکی، 
زینتی و صنعتی« از ۱۴ به ۵۵ و گروه »صنایع تبدیلی« از یک به ۲.۴ رســیده است.در 
سال ۱۴۰۲ صادرات گروه »بذر و دانه« با رقم ۹۷۴ هزار دلار برای اولین بار به رقم یک 
میلیون دلار نزدیک شده، صادرات »شیرینی و شکلات« و »محصولات لبنی« به لحاظ 
ارزشی سهم کمی از کل صادرات محصولات کشاورزی و صنایع غذایی دارند، و صادرات 
»میوه و تره بار« و »غلات« به بازار چین بســیار اندک بوده و در سال های اخیر نزدیک 
به صفر مانده اســت. این گزارش صادرات ناچیز در اقلام یاد شده را ناشی از آن می داند 
که یا سیاســت های چین در این زمینه محدودکننده اســت یا ظرفیت رقابتی ایران در 
این دو گروه کمتر است.نوســان صادرات محصولات کشاورزی و صنایع غذایی به چین/ 
جایگاه ویژه خشــکبار ایرانی در چین سهم اندک ایران در تأمین محصولات کشاورزی 
و صنایع غذایی وارداتی چیندر مجموع این گزارش نشــان می دهد بازار چین اگرچه در 
ســال های اخیر مقصد برخی از اقلام صادراتی مانند خشکبار و گیاهان دارویی بوده، اما 
ســهم ایران در تأمین نیاز وارداتی این کشور همچنان بسیار اندک است. این در حالی 
اســت که فرصت های گسترده ای در زمینه صادرات کالاهای دارای ارزش افزوده بالا به 
چین مغفول مانده است. در نتیجه، اصلاح سیاست های صادراتی از رویکرد کالامحور به 
بازارمحور، تنوع بخشی به محصولات، توسعه زیرساخت ها، تقویت زنجیره ارزش، تشکیل 
کنسرســیوم های تخصصی و بهره گیری از ظرفیت های بومی و مشــاوره ای در بازارهای 
هــدف، به ویژه چین، ضرورتی اجتناب ناپذیر برای دســتیابی به موفقیت پایدار و حضور 

مؤثرتر در بازارهای بین المللی است.

پرداخت تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی ساخت مســکن روستایی با دوره بازپرداخت ۲۰ 
ســاله و ضمانت زنجیره ای از امروز آغاز شد.به گزارش ایســنا، از دو سال قبل وام مسکن 
روستایی از مبلغ ۲۰۰ میلیون به ۳۵۰ میلیون تومان افزایش یافت و سال گذشته به ۴۰۰ 
میلیون تومان رسید که مقرر شد از ابتدای اردیبهشت امسال این تسهیلات پرداخت شود. 
نرخ ســود این وام  ۵ درصد و دوره بازپرداخت آن ۲۰ ســاله است.مجید جودی ـ معاون 
مسکن روستایی بنیاد مسکن با اعلام خبر پرداخت تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی مسکن 
روســتایی از ابتدای ماه جاری گفته است: ســال گذشته از نظر کمی باید ۳۵۰ هزار فقره 
وام ساخت مسکن روستایی پرداخت می شد که ۳۳۰ هزار خانوار به سیستم بانکی معرفی 

شدند. از این تعداد ۲۸۰ هزار نفر موفق به عقد قرارداد و دریافت وام شدند.وی افزود: امسال 
نیز طبق برنامه هفتم پیش بینی شده ۲۲۰ هزار واحد مسکونی در روستاها و شهرهای زیر 
۲۵ هزار نفر ســاخته شود. مصوبات در دولت طی شده و ضمانت نامه ها ارایه شده است. از 
اول اردیبهشــت وام ۴۰۰ میلیون تومانی قابل پرداخت است. از تعداد ۲۲۰ هزار فقره وام 
۲۰۰ هزار فقره در روســتاها و ۲۰ هزار فقره در شهرهای با جمعیت کمتر از ۲۵ هزار نفر 
پرداخت می شود.به گفته جودی، دولت تمهیداتی اندیشیده تا دریافت وام مسکن روستایی 
ســهل الوصول باشــد و با ضمانت نامه زنجیره ای پرداخت می شود. بانکهای عامل مشخص 

شده اند و از امروز پرداخت تسهیلات آغاز شده است.

تولید بدون بازار؛ سراب کارآفرینی با 
رویافروشی

در حال حاضر شــرکت های زیادی با تکیه بر فروش خطوط تولید به تولیدکنندگان خرده 
پا، در ظاهر در حال کارآفرینی و توسعه صنایع هستند اما در واقع، اولویت آنها تنها کسب 
ســودی سریع و بدون ریسک است.به گزارش خبرنگار مهر، در سال های اخیر، هم زمان با 
تشــدید فشارهای اقتصادی، موج جدیدی از تبلیغات گسترده در فضای مجازی و رسانه ها 
شکل گرفته که مخاطبان را به راه اندازی کسب وکارهای خانگی یا تولیدی کوچک با خرید 
ماشین آلات ترغیب می کند. شرکت های زیادی با وعده هایی همچون »تولید آسان«، »درآمد 
بالا در مدت کوتاه« و »بازگشت سرمایه تضمینی«، تجهیزات ساده ای مانند دستگاه تولید 
دستمال کاغذی، لیوان کاغذی یا بسته بندی مواد غذایی را به متقاضیان عرضه می کنند. اما 
واقعیت چیزی فراتر از شــعارهای تبلیغاتی این شرکت هاســت؛ بسیاری از خریداران این 
تجهیزات، پس از ســرمایه گذاری سنگین، با چالش های جدی در بخش عرضه و بازاریابی 
مواجه می شوند. شرکت های مذکور اگرچه مدعی تضمین خرید محصولات تولیدکنندگان 
هستند، اما در عمل، تنها بخشی از محصولات را – معمولاً تا سقف ۵۰ درصد – خریداری 
می کننــد. این بدان معناســت که تولیدکننده باید برای نیمــی از ظرفیت تولید خود، به 
تنهایی به دنبال بازار بگردد؛ کاری که بدون تجربه، شبکه فروش و بودجه تبلیغاتی، تقریباً 
غیرممکن است.کارشناسان حوزه کارآفرینی و صنعت معتقدند این مدل کسب وکار، بیش 
از آن که به اشــتغال زایی واقعی بینجامد، نوعی انتقال ریسک به افراد بی تجربه و ناامید از 
شرایط اقتصادی کشور است. این افراد اغلب با سرمایه محدود و امید به آینده ای بهتر وارد 
مسیر تولید می شوند، اما خیلی زود با واقعیت تلخ بازار، نبود مشتری و فشار هزینه ها روبه رو 

می شوند.پر کردن جیب دلالان و واسطه ها

در واقع این شــرکت ها با تکیه بر فروش خطوط تولید به تولیدکنندگان خرده پا، در ظاهر 
در حال خلق فرصت های اقتصادی و توســعه صنایع به نظر می رســند، اما در واقع، تنها 
به دنبال کسب ســودی سریع و بدون ریسک هستند.این شرکت ها، با تبلیغات رنگارنگ و 
وعده هــای فریبنده، در ابتدا به خریــداران احتمالی این تصور را می دهند که با خرید یک 
خط تولید، به راحتی می توانند وارد بازار شوند و به سود کلان دست یابند اما پس از گذشت 
مدتی کوتاه، واقعیت های تلخی خود را نشان می دهند. بازار با انبوهی از محصولات مشابه 
پر می شــود، تقاضا به سرعت اشباع می شود و در نهایت، آنچه که باقی می ماند، یک انبوه 
تولید بدون فروش است.در این میان، مهم ترین مسئله ای که رخ می دهد، عدم تناسب میان 
عرضه و تقاضا است. شــرکت ها و تولیدکنندگانی که در ابتدا به طور جذاب و وعده دهنده 
وارد این عرصه می شوند، به ســرعت با بحران های فروش، پایین بودن کیفیت و مشکلات 
توزیع روبه رو می شوند. در این شرایط، سرمایه های زیادی که می توانستند در مسیر تولید 
پایدارتر و باکیفیت تر هدایت شوند، به طور بی ثمر در دامی از واسطه گری و پخش نادرست 

منابع گرفتار می شوند.در نهایت، این 
وضعیت نه تنها به ضرر تولیدکنندگان 
واقعی و مصرف کنندگان تمام می شود، 
به  جبران ناپذیری  آســیب های  بلکه 
اعتبار بازارهای صنعتی وارد می کند. 
این شــکل از کسب وکار که هیچ گونه 
ارزش افزوده ای بــه اقتصاد ملی وارد 
نمی کنــد، تنها به پر کــردن جیب 
دلالان و واســطه ها کمک می کند و 
در پایــان، هم تولیدکننــدگان و هم 
مصرف کنندگان را بــه نوعی متضرر 

می سازد.

دبیر انجمن حبوبات ایران اعلام کرد

ثبات بازار حبوبات با ثبت سفارش ۳۰ 
هزار تنی

دبیر انجمن حبوبات ایران اظهار کرد: ثبت ســفارش ۲۵ الی ۳۰ هزار تن حبوبات به ویژه لوبیا، 
موجب شــد هم کمبودها جبران و هم روند قیمت ها کنترل شــود؛ به طوری که اکنون بازار در 
شرایط با ثباتی قرار دارد.به گزارش ایسنا، حبوبات از جمله کالای اساسی است که نقش مهمی 
در سفره مردم دارد، اما برخی کالاها در دسته حبوبات در ماه های اخیر منتهی با ایام پایان سال 
و ماه رمضان افزایش قیمت بسیار زیادی را تجربه کردند به طوری که لوبیا قرمز با گوشت قرمز 
در قیمت رقابت می کرد و بســیاری توان خرید آن را نداشتند. در اسفندماه بود که وزارت جهاد 
کشــاورزی ابلاغیه ای مبنی بر ثبت ســفارش واردات حبوبات صادر کرد که این مسئله به دلیل 
محدودیت زمانی و کمبود وقت انتقاد انجمن حبوبات ایران را به همراه داشــت. حالا در ادامه به 
گفت وگویی با دبیر انجمن حبوبات ایران در خصوص آخرین وضعیت بازار حبوبات و قیمت این 
کالاها پرداخته شده است.سید عبدی افتخاری - دبیر انجمن حبوبات ایران - در گفت وگو با ایسنا،  
از بهبود وضعیت بازار حبوبات خبر داد و گفت: در حال حاضر بازار به نسبت گذشته از نظر تأمین، 
به دلیل ثبت ســفارش ۳۰ هزار تنی، وضعیت بهتری دارد. به طور طبیعی ثبت سفارش باید یک 
ماه پیش از آن انجام می شد، اما به هر دلیل با دو هفته تأخیر انجام شد و در نهایت بین ۲۵ تا ۳۰ 
هزار تن ثبت سفارش صورت گرفت. اولویت ما برای واردات، لوبیا بود چراکه کمبود این محصول 
در بازار مشــهودتر بود و همین ثبت سفارش تاثیرات خود را بر بازار گذاشت و موجب ثبات بازار 
شــد.وی افزود: در حال حاضر بازار مشــکلی ندارد. اساسی ترین عامل برای حفظ ثبات در بازار 
عرضه و تقاضا است. هنگامی که ثبت سفارش با سرعت کمی صورت می گیرد کالاها در مراحل 
متعددی وارد می شوند و در ابتدا کشتی ها بارگیری می کنند و سپس بنادر نزدیک شروع کالاهای 
خود را تخلیه می کنند و سپس کالاهای تمام بنادر وارد کشور می شود و در چنین شرایطی تجار 
برای ترخیص کالاهایی که در گمرکات هستند نیز تعجیل می کنند و هم انبارها تخلیه می شوند 
و منشا این زنجیره نیز ثبت سفارشی است که صورت گرفته. اکنون بخشی از کالاها در گمرکات 
ما هستند و برخی نیز در مرزها یا در مسیر بندرها قرار دارند. بخشی نیز از مبدأ بارگیری شده اند. 
در حال حاضر بخشی از این محموله ها وارد انبارها شده اند و تجار برای ترخیص از گمرک اقدام 
کرده اند. در مرحله بعد، کالاها به بازار تزریق خواهد شد. این زنجیره سبب شد بازار از آن حالت 
کمبود خارج شــود و به وضعیت نرمال نزدیک شــود.افتخاری ادامه داد: در حال حاضر بازار ما 
نرمال است، چراکه ثبت سفارش ها به موقع انجام شد. وزارت جهاد کشاورزی نیز اولویت های ثبت 
سفارش برای فصل بهار را مشخص کرده و به گمرک و وزارت صمت اعلام کرده است. تا زمانی 
که فصل برداشــت جدید برسد، با این ثبت ســفارش ها کمبود خاصی نخواهیم داشت. در حال 
حاضر بازار آرام شــده و این ارقام تعدیل شده اند. البته هنوز به نرخ تعادلی مدنظر ما نرسیده ایم، 
اما بازار دیگر آن التهاب ســابق را ندارد.وی درباره میزان تولید داخل نیز توضیح داد: آمار رسمی 
وزارت جهاد کشاورزی حاکی از تولید ۶۵۰ تا ۷۰۰ هزار تن حبوبات است. اما بررسی های میدانی 
ما در انجمن نشان می دهد که این عدد بیشتر از ۵۰۰ تا ۵۵۰ هزار تن نیست. دلیل این اختلاف 
آن است که بخش زیادی از حبوبات تولیدی، مستقیم از زمین کشاورز به مصرف می رسد و وارد 
چرخه آماری و نظارتی نمی شــود.افتخاری افزود: بر اســاس آمار رسمی، در سال ۱۴۰۱ بیش از 
۲۴۰ هزار تن واردات حبوبات داشتیم، اما این عدد در سال ۱۴۰۲ به ۱۶۱ هزار تن کاهش یافت. 
همچنین در ۱۰ ماهه امســال، حدود ۱۷۰ هزار تن حبوبات وارد شــده است و این ۳۰ هزارتن 
پایان ســال نیز که در حال واردات است نیز تاثیرات خود را خواهد گذاشت یعنی از مجموع نیاز 
کشور اگر حدود ۲۰۰ هزار تن از طریق واردات تامین می شود می توان گفت که حدود ۶۰ درصد 
از محل تولید داخل و حدود ۴۰ درصد از محل واردات تأمین می شود.وی با اشاره به چالش های 
تخصیص ارز گفت: اگر تخصیص ارز در زمان مناسب انجام شود، زنجیره تأمین روان خواهد بود 
و بازار با کمبود مواجه نمی شــود. اما در حال حاضر، تخصیص ارز نیمایی گاهی تا ۶۰ تا ۷۰ روز 
هم طول می کشد که این موضوع باعث ایجاد التهاب در بازار می شود و باید این مسئله را تسریع 
و به روز کنند.  افتخاری تأکید کرد: همین تأخیر در تأمین ارز و زمان بر شــدن ثبت ســفارش و 
ترخیص باعث می شود که بازار به دست واسطه ها بیفتد و مصرف کننده متضرر شود. اگر تخصیص 
ارز به فاصله یک یا دو هفته پس از ثبت سفارش انجام شود، هم تجار با آرامش بیشتری فعالیت 
می کنند و هم دولت کمتر تحت فشار قرار می گیرد.وی درباره کیفیت کالاهای وارداتی نیز اظهار 
کرد: در حال حاضر حبوباتی که وارد می شود، کیفیت مناسبی دارند؛ چراکه تاجر به دنبال واردات 
کالای باکیفیت است. کالای بی کیفیت مشتری ندارد. اگرچه برخی مواقع نگهداری طولانی مدت 
در انبار یا گمرک به کالا آســیب می زند، اما در وضعیت فعلی، کیفیت واردات قابل قبول است. 
تاخیــر و زمان در کیفیت حبوبات تاثیــر دارد اگر بیش از یک موعدی در انبار بماند تغییر رنگ 
می دهد و کیفیت خود را از دست می دهد و این مسئله بسیار مهمی است که مدت زمان واردات 
کالاها تا تحویل به بنکداران و رسیدن کالا به دست مصرف کنندگان یک بازه زمانی کوتاه باشد.

۱.۶ میلیارد دلار در بازار ارز تجاری 
معامله شد

تجار در فروردین ماه سال جاری ۱.۶ میلیارد 
دلار انواع ارز در بازار ارز تجاری مرکز مبادله 
ایران معامله کردند.بــه گزارش خبرگزاری 
مهر، بر اســاس اعلام مرکــز مبادله ایران، 
از ابتدای ســال جاری تــا ۳۱ فروردین ماه 
۱۴۰۴، حجم کل معاملات بازار ارز تجاری 
مرکز مبادله ایران بر اســاس ارزش دلاری، 
به یک میلیارد و ۶۱۹ میلیون دلار رســید.

حجم کل معاملات این بازار از ابتدای ســال ۱۴۰۴ تا ۳۱ فروردین ماه، به تفکیک نوع ارز، یک 
میلیارد و ۹۳۱ میلیون درهم، ۸۵۸ میلیون دلار، یک میلیارد و ۳ میلیون یوآن، ۸۶ میلیون یورو 
و ۱۴۰ میلیون روبل بوده است.۱,۶ میلیارد دلار در بازار ارز تجاری معامله شدگفتنی است، طی 
روز یکشــنبه ۳۱ فروردین ماه ۱۴۰۴، حجم کل معاملات بــازار ارز تجاری مرکز مبادله ایران به 
تفکیک نوع ارز، ۶۹.۹ میلیون درهم، ۵۱.۸ میلیون دلار، ۷۶.۹ میلیون یوآن و ۱۷.۴ میلیون یورو 
بوده اســت؛ معادل ارزش دلاری این حجم معاملات ۱۰۱.۲ میلیون دلار است. در این روز ۲۶۹ 

واردکننده و ۳۳ صادرکننده اقدام به معامله انواع نماد ارزی کردند.

خیاطیان اعلام کرد

۷ بسته حمایتی صندوق نوآوری 
برای تحقق شعار سال

رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی از اجرای ۷ بســته حمایتی در راستای تحقق شعار سال با 
محوریت »تولید برای سرمایه گذاری« خبر داد و گفت: این بسته مشتمل بر ۷ بسته، ۲۲ خدمت 
و ۳ محور اســت و از امروز ۴ خدمت از ۲۲ خدمت عملیاتی و فعال می شــود.به گزارش ایسنا، 
دکتر محمد صادق خیاطیان در نشست خبری امروز با اشاره به شعار سال ۱۴۰۴، گفت: صندوق 
نوآوری و شکوفایی در راستای تحقق شعار سال ۱۴۰۴ با محوریت »تولید برای سرمایه گذاری« 
برنامــه جامعی را برای حمایت از شــرکت های دانش بنیان تدوین و اجرا کرده اســت.وی این 
برنامه حمایتی را مشتمل بر ۷ بسته متنوع دانست که در سه محور اصلی »معرفی فرصت های 
سرمایه گذاری«، »توسعه سرمایه گذاری« و »تضمین سرمایه های مردمی« در قالب ۲۲ خدمت 
طراحی شده است تا زمینه رشد و شکوفایی هرچه بیشتر اقتصاد دانش بنیان کشور فراهم شود.

وی بسته اول را با عنوان »بسته نوپا« دانست و ادامه داد: در حال حاضر ۶۰ درصد از شرکت ها 
نوپا هســتند که بازار بزرگی را برای محصولات خود ایجاد نکرده اند و در قالب این برنامه اقدام 
به شکوفاسازی سرمایه گذاری های بخش خصوصی در شرکت های دانش بنیان نوپا خواهیم کرد.

خیاطیان، »نوآفرین« را عنوان بســته دوم حمایتی در راســتای تحقق شعار سال با محوریت 
تولید برای سرمایه گذاری عنوان کرد و یادآور شد: در این بسته در راستای سرمایه گذاری برای 
ایجاد شــرکت های دانش بنیان جدید برنامه ریزی شده است.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی 
بسته سوم را »بســته توانا« ذکر کرد و یادآور شد: تکمیل سرمایه گذاری های بخش خصوصی 
در حوزه دانش بنیان محور اقدامات ما در این بســته اســت. در این بســته منابع مالی ما برای 
شــرکت ها تا سقف ۱۵۰ میلیارد تومان است و شــرکت ها با این تسهیلات می توانند اقدام به 
توسعه ظرفیت های خود کنند به گفته وی، در بسته چهارم در سال جاری با عنوان »راهبرد«، 
ســرمایه گذاری و مشارکت با بخش خصوصی دانش بنیان در طرح های راهبردی مد نظر است.

خیاطیان، »پیوند« را عنوان پنجمین بسته حمایتی این نهاد مالی در سال جاری دانست و گفت: 
در این بسته حمایتی معرفی فرصت های دانش بنیان برای جذب سرمایه های مردمی پیش بینی 
شده و در بسته ششم با عنوان »ضامن«، تضمین سرمایه گذاری مردمی در حوزه دانش بنیان ها 
مد نظر است. خیاطیان با بیان اینکه بسته هفتم ما با عنوان »رشد« تعریف شده است، ادامه داد: 
در این بسته حمایتی بر افزایش تولید دانش بنیان با تقویت سرمایه گذاری های بخش خصوصی 
تاکید شده است.رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی ابراز امیدواری کرد که با اجرای این ۷ بسته 
حمایتی نزدیک به ۵۰ همت به شــرکت های دانش بنیان اختصاص داده می شــود، ضمن آنکه 
انتظار داریم ۵۰۰ شــرکت دانش بنیان جدید ایجاد شود. علاوه بر آن رشد ۱۰۰ همتی فروش 
شرکت های دانش بنیان را در پی خواهد داشت.وی با بیان اینکه پیش بینی می شود که صادرات 
محصولات دانش بنیــان به ۱۰۰ میلیون دلار افزایش یابد، گفت: امروز با اعلام این ۷ بســته، 
فراخوان ۴ خدمت از ۲۲ خدمت تعریف شــده منتشر می شود که شامل تکمیل زیر ساخت ها 
در بســته حمایتی توانا، خدمت پوشش ریســک نقدینگی ضامن، انتشار اوراق صکوک نوآور و 
حمایت از سرمایه مردمی می شود.خیاطیان در این باره توضیح داد: در خدمت پوشش ریسک 
نقدینگی ضامن اگر شرکتی در سکوهای تامین مالی جمعی سرمایه لازم را جذب نکرده باشد، 
ما به هدف ضمانت ســرمایه های مردمی و از سوی دیگر پروژه شرکت های دانش بنیان، مابقی 

سرمایه را تامین خواهیم کرد.

ایسنا/خوزستان مدیرکل شیلات خوزستان از اجرای طرح ملی دریابست به صورت همزمان در سه استان ساحلی خلیج فارس از 
۲۲ اردیبهشت خبر داد.مرتضی سوری در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: طرح ملی دریابست در استان های خوزستان، هرمزگان 
و بوشهر از ۲۲ تا ۳۱ اردیبهشت به مدت ۱۰ روز اجرایی می شود که می تواند منجر به نتایج مطلوب و موثری شود.وی با اشاره 
به اینکه این اقدام مشترک استان های جنوبی برای حفاظت از ذخایر آبزیان و توقف صید برای حفاظت از این ذخایر است، افزود: 
این تصمیم با توجه به کاهش شــدید ذخایر آبزیان در ســال های اخیر و به ویژه در فصل تخم ریزی اتخاذ شده است و تمامی 
فعالیت های صیادی در ســواحل خلیج فارس در این بازه زمانی ممنوع خواهد بود.سوری ادامه داد: هدف از این اقدام مشترک 
استان های جنوبی علاوه بر حفظ تعادل بین معیشت صیادان و پایداری ذخایر دریایی، بخشی از یک سیاست کلان و پایدار در 

مدیریت منابع طبیعی برای نسل های آینده است.

رئیس سازمان توسعه تجارت گفت: مخالف تعرفه های بالای خودروهای وارداتی هستیم و اجرای تعرفه ۱۰۰ درصدی فعلا ممکن نیست.به گزارش 
خبرنگار مهر، محمدعلی دهقان دهنوی رئیس سازمان توسعه تجارت ایران امروز در حاشیه نشست خبری نمایشگاه ایران اکسپو درباره تعرفه ۱۰۰ 
درصدی واردات خودرو برای سال جاری اظهار کرد: موضوع تعرفه واردات خودرو ریشه در لایحه بودجه سال جاری دارد؛ این سازمان از ابتدا با 
استفاده ابزاری از تعرفه ها به عنوان منبع درآمد بودجه ای مخالف بوده است.وی خاطرنشان کرد: زمانیکه لایحه بودجه آماده شد، ما اعلام کردیم 
که نباید از تعرفه ها برای تأمین درآمدهای بودجه ای استفاده شود، پیشنهاد شده بود که حدود دو میلیارد دلار یا بیشتر، ارز تخصیص پیدا کند و 
تعرفه واردات ۱۰۰ درصدی برای خودرو اعمال شود تا از این محل درآمدزایی شود. ما خود، با اصل این نگاه مخالفیم؛ چه این کار درست باشد یا 

نه، ما معتقدیم تعرفه باید فقط ابزار تنظیم تجارت باشد، نه ابزار کاهش تورم، نه ابزار بودجه و نه هیچ کاربرد دیگر.معاون وزیر صمت ادامه داد: نظام تعرفه ای فعلی برای واردات خودروها یک 
نظم مشخص دارد؛ برای مثال خودروهای برقی و هیبریدی تعرفه بسیار پایین تری دارند و با افزایش مصرف سوخت، ارزش خودرو یا حجم موتور، تعرفه هم بیشتر می شود. ما با کلیت بالا بودن 
تعرفه خودرو هم مخالفیم، اما همین نظام موجود هم حداقل نظم مشخصی دارد و اگر قرار است برای اهداف بودجه ای از آن استفاده شود، باید به این نظام توجه شود. متأسفانه این موضوع در 
مجلس نادیده گرفته شد و در نهایت به تصویب رسید و ابلاغ شد. به گفته رئیس سازمان توسعه تجارت، پس از ابلاغ قانون، در تاریخ ۱۶ فروردین ماه )اولین روز کاری بعد از تعطیلات نوروز( 
بنده نامه ای به گمرک ارسال کرده و تاکید شد که ماده قانونی مذکور به صراحت اعلام می کند »باید ارز تخصیص پیدا کند و در ازای آن تعرفه واردات خودرو ۱۰۰ درصد باشد« اما آئین نامه 

اجرایی آن باید با همکاری سازمان برنامه و بودجه، بانک مرکزی و وزارت صمت تهیه و ابلاغ شود.

مدیرکل شیلات استان:

طرح دریابست از ۲۲ اردیبهشت در سواحل خوزستان اجرا 
می شود

تعرفه ۱۰۰ درصدی خودروهای وارداتی فعلا اجرا نمی شود
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در پی فراخوان مشترک بنیاد ملی علم ایران و بنیاد علوم روسیه، 
پس از ارزیابی از سوی بنیادها، تعداد ۱۵ طرح پذیرفته شده است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بنیاد علم ایران، نحوه ارزیابی 
پیشنهاده ها )پروپوزال ها( بدین ترتیب بوده که پس از بررسی اولیه 
و تعیین داوران تخصصی، هر طرح به طور همزمان در دو کشــور 
مورد داوری قرار گرفته اســت. طی رونــد داوری ها در بنیاد ملی 
علم ایران، نتایج داوری در کمیته های موضوعی متشکل از اعضای 
کارگروه های تخصصی بنیاد و ســایر اساتید مرتبط مورد ارزیابی 
قرار گرفته اســت.ارزیابی نهایی بر اساس شاخص هایی همچون 
نتایج داوری ها، ضرورت حضور مجریــان خارجی و ارزش افزوده 
برای کشور )مانند تخصص پژوهشــگران، امکانات آزمایشگاهی 
و دانش فنی(، توانمندی مجری و همــکاران، اهمیت موضوع از 
دیدگاه ملی، دستاوردهای طرح وکیفیت پروپوزال صورت پذیرفته 
اســت.در پایان پس از تبادل نتایج ارزیابــی بین دو بنیاد، تعداد 
۱۵ طرح مورد تصویب نهایی قرار گرفته اند.جلســات کمیته های 
ارزیابــی برای تعیین بودجه و تعهدات طرح های مصوب با حضور 
متقاضیان طی دو هفته آینده برگزار خواهد شد و زمان دقیق آن 
متعاقباً اعلام می شــود.با توجه به رقابتی بودن این فراخوان و به  
دلیل محدود بودن تعداد طرح هــای قابل پذیرش و همچنین با 
لحاظ  کردن نتایج ارزیابی دو کشــور در جمع بندی نهایی، برخی 
از پیشــنهاده ها با وجود کیفیت علمی بالا و نتایج داوری مثبت 
در بنیاد در اولویت نهایی حمایتی قرار نگرفته اند که امید اســت 
در فرصت های بعدی در فراخوان های بین المللی یا داخلی، مورد 

پذیرش و حمایت مالی بنیاد ملی علم ایران قرار گیرند.

ترجمه کتاب »تمام استخوان هایش را بشمار« نوشته آپریل هنری 
توسط نشر آداش منتشر و راهی بازار نشر شد.به گزارش خبرنگار 
مهر، کتاب »تمام استخوان هایش را بشمار« نوشته آپریل هنری به 
تازگی با ترجمه زهرا رضوانی ثانی توسط نشر آداش منتشر و روانه 
بازار نشر شده است. این رمان ادامه داستان شین و گریفین است.

در این قصــه، گریفین این بار به اندازه شــین شــخصیت اصلی 
قرار دارد و می خواهد به ســوالات مخاطــب در مورد اینکه بقیه 
شخصیت ها چه سرنوشتی پیدا کردند، پاسخ بدهد.در قسمتی از 
این کتاب می خوانیم:شــین جیغ زد. صدای مرد مثل ری بود؛ اما 
امکان نداشــت ری باشــد، او حالا در زندان بود. وقتی به سمت 
ماشین رفت، در را باز کرد و تلاش کرد داخلش شود؛ افکارش به 
کلی بهم ریخته بود. دوک هم کنارش بود و دقیقاً مثل او ترسیده 
بود، داشت دیوانه وار به سمت ماشین هولش می داد و پنجه هایش 
داخل پایه شین فرو رفته بودند. او سرش را داخل ماشین برد، دم 
دوک هم به صورتش خورد، وقتی داشت دور خودش می چرخید، 
بلند بلند پارس می کرد و باعث می شــد گوشــش درد بگیرد. او 
محکم فرمان را گرفت و خودش را کاملًا به داخل ماشین کشید 
و ســپس پاهایش را داخل برد.اما دقیقاً قبل از اینکه در را ببندد، 
دســتی مچ دســت چپش را گرفت و او را به بیرون کشید. دوک 
خودش را جلو کشــید و در چند اینچی صورت شین قرار گرفت 
و شــروع به غرش و پس زدن آن شخص کرد و چنگال هایش به 
طرز دردناکی در ران پای شین فرو می رفتند.او مچش را در جهت 
انگشــت شست، شخص حمله کننده، ضعیف ترین قسمت دست 
هر فرد، چرخاند؛ پایش را محکم روی زمین فشار داد و در همین 
زمان تلاش کرد، هم در را ببندد و هم مچ دستش را بیرون بکشد.

آن مرد فحشی را در گوشش فریاد زد و با بستن در توسط شین، 
به زمین افتاد. شین با دست چپش روی بدنه در دست می کشید 
و دنبال دکمه ای برای قفل کردنش می کشــت. در همین زمان با 
دســت راســتش، به دوک را رد کرد و دکمه استارت را زد، هیچ 

اتفاقی نیافتاد.

در پی فراخوان مشترک اعلام شد؛
اجرای ۱۵ طرح علمی مشترک با 
حمایت بنیاد علم ایران و روسیه

توسط نشر آداش؛

ترجمه رمان »تمام استخواهایش 
را بشمار« چاپ شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فارغ ز امید رحمت و بیم عذاب          آزاد ز خاک و باد و از آتش و آب

رنو مستر E-Tech با باتری بزرگ تر و شعاع حرکتی بیشتر معرفی شد

رنو اقدام به ارتقای ون مســتر E-Tech و جایگزینی باتری قدیمی ۳۳ کیلووات ســاعتی با نمونه جدید ۵۲ کیلووات ساعتی کرد. 
به همین خاطر ون کوچک و تجاری رنو هم اکنون می تواند حداکثر شــعاع حرکتی ۲۰۳ کیلومتری داشــته باشد که نسبت به 
برد ۱۲۰ کیلومتری مدل قبلی بهبود ۶۸ درصدی را نشان می دهد. مستر E-Tech علیرغم ابعاد بزرگ خود از باتری کوچک ۳۳ 
کیلووات ساعتی نسل اول Zoe استفاده می کرد. خانواده مستر در سال ۲۰۱۹ فیس لیفت شد اما این خودروساز فرانسوی باتری 
۵۲ کیلووات ساعتی Zoe به روز را در این خودرو نصب نکرد. سرانجام اواخر سال ۲۰۲۱ اعلام شد این باتری در دسترس خریداران 
مستر E-Tech خواهد بود و حالا این اتفاق رخ داده است. باتری لیتیوم-نیکل-منگنز-کبالت رنو وزن ۳۵۰ کیلوگرمی دارد و ابعاد 
آن با باتری قبلی فرقی نمی کند به همین خاطر استفاده از باتری جدید تأثیر منفی روی فضای بارگیری نداشته است. از دیگر 
فاکتورهایی که روی بهبود شــعاع حرکتی مؤثر بوده اند می توان به ترمز احیا شونده، لاستیک هایی با مقاومت چرخشی پایین و 
حالت رانندگی اکو اشاره کرد. شعاع حرکتی ۲۰۳ کیلومتری مناسب کسب وکارهای شهری خواهد بود هرچند این میزان شعاع 

حرکتی هنوز هم کمتر از خودرویی دیزلی با باک پر است.

جوکوویچ: دست کم تا ۴۰سالگی تنیس بازی خواهم کرد
مرد شماره یک جهان گفت می خواهد تا ۴۰ سالگی و حتی بیشتر به صورت حرفه ای تنیس بازی کند.به گزارش ایسنا و به نقل از 
رویترز، فصل پیش رو بیست ودومین فصل دوران حرفه ای نواک جوکوویچ خواهد بود که ۲۴ قهرمانی در گرنداسلم را کسب کرده 
اســت. نوله اعلام کرد الگوی او تام بردی بازیکن ۴۶ ســاله فوتبال آمریکایی است که ۲۳ فصل را در NFL گذراند و فوریه امسال 
بازنشسته شد: »تام بردی زمان زیادی را صرف مراقبت از خود کرد که به او اجازه داد تا یک حرفه طولانی و موفق در ورزش داشته 
باشد. ما شخصاً یکدیگر را می شناسیم و من از او چیزهای زیادی را یاد گرفتم و امیدوارم بتوانم تا ۴۰سالگی و شاید حتی بیشتر 
تنیس بازی کنم. ۲۰۲۳ یکی از بهترین فصل هایی بود که در زندگی ام داشته ام. چرا وقتی خیلی خوب پیش می روم بخواهم تنیس 
را ترک کنم؟ یکی یکی عناوین را می گیرم و می بینم تا کجا پیش می روم.نواک جوکوویچ ماه آینده در مسابقات تنیس آزاد استرالیا 

به دنبال کسب بیست وپنجمین عنوان قهرمانی اش در گرنداسلم خواهد بود. او تاکنون ۱۰ بار برنده این رقابت ها شده است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب زن در ریگ روان
دربــاره کتاب زن در ریگ روان قبلًا مطلب مختصری 
در کافه بوک منتشــر شد. اما در اینجا بیشتر به عمق 
رمــان می رویم و به نقد فلســفه کتــاب می پردازیم. 
بنابراین اگر این کتاب را خوانده اید مطالعه این مطلب 
می تواند به درک بهتر شــما از کتاب کمک کند. اگر 
هنوز این کتــاب را نخوانده ایــد می توانید به معرفی 
خلاصــه وار کتاب از طریق لینــک زیر مراجعه کنید. 
نیکی جومپی، شــخصیت اصلی کتــاب زن در ریگ 
روان معلم است و حشره شناس. دوستان اندکی دارد 
و روابط عاشقانه اش تعریف چندانی ندارد. زندگی اش 
معمولی و یکنواخت است. روزی بدون اطلاع دادن به 
کسی، تصمیم می گیرد به ناحیه ای دورافتاده و ساحلی 
سفر کند تا حشره تازه ای را کشف کند؛ نام خودش را 
روی حشره بگذارد و نام خود را در تاریخ ثبت کند. به دهکده ای ساحلی می رسد و تصمیم می گیرد 
شب را پیش زنی که کلبه ی محقرش در انتهای دره ای شنی است بماند. صبح روز بعد عزم رفتن 
می کند اما… در ســال های ابتدایی دهه ی شصت میلادی، دو رمان مهم در دو نقطه متفاوت دنیا 
منتشــر شد که شــخصیت اصلیِ هر دو در آن ها، حشره شناس بودند. کلکسیونر نوشته جان فاولزِ 
انگلیسی و زن در ریگ روان نوشته کوبو آبه یِ ژاپنی. هر دو رمان به نوعی حاصل نگاه نسلی بودند 
که جنگی ویرانگر را پشــت سر گذاشته بودند و با آثارشــان، موقعیت و روانِ انسان در آن برهه را 
بررسی می کردند. در کلکسیونر اما حشره شناس بودن شخصیت اصلی؛ رابطه ای مستقیم با انگیزه ی 
جنایت داشــت تا رمان به ســمت و ســویی روان کاوانه و تریلر حرکت کند. اما در رمان کوبو آبه، 
حشره شناس بودن شخصیت اصلی صرفاََ دستاویزی است تا نویسنده از طریق آن به مفاهیمی دیگر 

بپردازد و رمان به سمت و سویی نمادین و فلسفی حرکت کند.

 کاترین بیگلو 
 Kathryn Ann :کاتریــن آن بیگلو )به انگلیســی
Bigelow( )زاده: ۲۷ نوامبــر ۱۹۵۱( کارگــردان 
آمریکایی اســت. از معروف تریــن فیلم های او 
می توان به فیلم مهلکه اشاره کرد که در مراسم 
جوایز اســکار سال ۲۰۱۰، ۶ جایزه را از آن خود 
کرد. وی همسر پیشین جیمز کامرون، کارگردان 
سرشــناس هالیوود بوده است.بیگلو در هشتاد و 
دومین دورهٔ جوایز اسکار جایزهٔ بهترین کارگردان 
ســال را بــرای فیلم مهلکه از آن خــود کرد. او 
نخستین زنی اســت که در تاریخ آکادمی برندهٔ 
»اســکار بهترین کارگردانی« شده است.مهلکه با 
به دســت آوردن ۶ جایزه از جمله »جایزهٔ اسکار 
بهترین فیلم« موفق ترین فیلم هشتاد و دومین مراسم اعطای جوایز اسکار بود. بی عشق 
)۱۹۸۲(تاریکی نزدیک )۱۹۸۷(فولاد آبی )۱۹۸۹(نقطه شکست )۱۹۹۱(روزهای عجیب 
و غریب )۱۹۹۵(وزن آب )۲۰۰۰(کی-۱۹: ویدومیکر )۲۰۰۲(مهلکه )۲۰۰۸(سی دقیقه 
پس از نیمه شب )۲۰۱۲(دیترویت )۲۰۱۷( در لیست برترین کارگردانان دنیا به ندرت نام 
یک زن به چشم می خورد. با اینکه زنان همیشه بخش مهمی از صنعت سینما بوده اند، 
فرصت های کارگردانی کمتری در اختیارشــان قرار داده شده. اما اینجا می خواهیم یکی 
از بهترین کارگردان های زن جهان را به شــما معرفی کنیم. کاترین بیگلو فیلمســازی 
 Point ،از بهترین فیلم های ترسناک ،Near Dark آمریکایی است که با فیلم هایی همچون
Break، از بهترین فیلم های اکشــن و همچنین The Hurt Locker و Zero Dark Thirty، از 

بهترین فیلم های درباره جنگ شناخته می شود.

فرهنگ

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: جهت گیری نهمین 
جشنواره بازی های رایانه ای فجر به سمت بازارپردازی 
و اقتصاد فرهنگ بازی های رایانه ای اســت.به گزارش 
خبرگزاری مهر، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در جلسه شورای سیاست گذاری نهمین 
جشــنواره بازی های رایانه ای بر تسهیل شرایط ورود 
سرمایه گذاران به صنعت بازی ایران تأکید کرد و گفت: 
در پیمایش هایی که در حوزه مصرف صنایع فرهنگی 
در کشور انجام شده بعد از موسیقی بیشترین استفاده 
مخاطبان مربوط به حوزه بازی های رایانه ای است. بر 
اســاس آخرین پیمایش بنیاد ملی بازی های رایانه ای 
۳۴ میلیون بازیکن در کشــور داریم که ۴ میلیون از 
آنها بازیکن حرفه ای هســتند که بالای ۲۱ ســاعت در هفته بازی می کنند.وی افزود: از سوی 
دیگر ما وارد فناوری های نوین در حوزه فرهنگ و ارشــاد اسلامی شده ایم که با شتاب در حال 
توسعه و پیشرفت اســت و ذائقه حوزه مصرف گسترده شده اســت. حوزه بازی های رایانه ای 
در حال حاضر از اهمیت بســیار مهمی برخوردار اســت و آن را فرصت می دانیم و با توجه به 
ظرفیت این فضا اقتصاد را هم پشــت این کار قرار دهیم و امیدوارم مسائل مالی این حوزه هم 
حل شود.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: فکر می کنم برخلاف برخی حوزه ها که به لحاظ 
فناوری عقبیم، در دانش های جدید به دلیل رشد بسیار خوبی که شکل گرفته از سرعت توسعه 
بالایی برخورداریم.وی با اشاره به شرکت یک میلیون و پانصد هزار نفر در هشتمین دوره جام 
قهرمانان بازی های ویدئویی ایران که توســط بنیاد ملی بازی های رایانه ای برگزار شد، تصریح 
کرد: باید جام بازی های رایانه ای را به صورت فصلی و دوره ای برگزار کنیم. اسماعیلی با اشاره به 
جهت گیری این دوره جشنواره بازی های رایانه ای فجر به سمت بازارپردازی و اقتصاد فرهنگ 
بازی های رایانه ای افزود: باید با همکاری بین نهادهای مختلف، همانند سایر بخش های هنری 
زمینه حمایت و سرمایه گذاری گسترده بخش خصوصی و صنایع مادر در این زیست بوم نیز 

فراهم شود.

اسماعیلی مطرح کرد؛

سمت وسوی نهمین جشنواره بازی های رایانه ای 
فجر اقتصاد فرهنگ است
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دبیر ستاد ارتباطات معاونت علمی به مهر خبر داد؛

تعریف نقشه راه برای تربیت نیروی »امنیت سایبری« 
در کشور

دوشنبه 2 مهر 1403    19 ربیع الاول 1446  23 سپتامر 2024

فوق ستاره آلمانی لورکوزن باید تابستان آینده تیم بعدی اش را انتخاب کند. به گزارش ایسنا، فلوریان ویرتس، هافبک هجومی بایرلورکوزن و تیم ملی آلمان، 
در بازار نقل و انتقالات مورد توجه چندین تیم قرار گرفته است. سایت Todofichajes گزارش داده است ویرتس تابستان آینده به تیم جدیدی خواهد پیوست. 
به گفته این منبع باشگاه های رئال مادرید، منچسترسیتی، بایرن مونیخ و لیورپول علاقه مندان این وینگر آلمانی اند. ورکوزن در صورت دریافت پیشنهاد ۱۵۰ 
میلیون یورویی می تواند این بازیکن ۲۱ساله را بفروشد. قرارداد ویرتس با لورکوزن تا میانه سال ۲۰۲۷ اعتبار دارد و ترنسفرمارکت قیمت او را ۱۳۰ میلیون 
یورو برآورد کرده است.ویرتس فصل قبل با لورکوزن قهرمانی در بوندسلیگا و جام حذفی را به دست آورد و در شروع فصل جاری نیز سوپرکاپ آلمان را از 
آن خود کرد. به نظر می رسد او فصل آخر حضورش را در این تیم سپری می کند و با توجه به اینکه سال ۲۰۲۷ بازیکن آزاد خواهد شد، سران لورکوزن به 

دنبال فروش او هستند تا مبلغ جالب توجهی را به دست بیاورند.

سید محمد کرباســی در گفتگو با خبرنگار مهر، در 
پاسخ به این سوال که یکی از محورهای مورد اولویت 
ستاد اتصال پذیری و ارتباطات معاونت علمی امنیت 
سایبری اســت؛ در این حوزه آیا پروژه هایی تعریف 
شــده یا اقدام شــاخصی را دنبال می کنید، اظهار 
کرد: می دانید که لازمــه هر ارتباطی تأمین امنیت 
آن اســت. در این حوزه پروژه هایی را در حمایت از 
هسته های نوپا در فراخوان »نوآفرین« تعریف کرده 
و با مراکز مرتبط با این حوزه مذاکراتی داشــتیم و 
از آنها دعوت کردیم که برای فعال شــدن این حوزه 
در زیســت بوم تلاش کنند.دبیر ستاد فناوری های 
اتصــال پذیــری و اطلاعات معاونت علمــی افزود: 
همچنین از برگزاری کارگاه های آموزشی مرتبط با 
ایــن حوزه حمایت هایی را انجام دادیم چرا که یکی 
از دغدغه های مهم در حوزه امنیت ســایبری تأمین 
نیروی انسانی و تربیت نیروی انسانی متخصص است 
که در این حوزه برنامه هایی را در دســتور کار قرار 
دادیم.کرباسی ضمن اعلام اینکه کارهای مطالعاتی 
انجام شده که بتوانیم بر مبنای آن یک نقشه راه متناسبی را برای توسعه منابع انسانی کشور در حوزه »امنیت 
سایبری« تعریف کنیم، خاطرنشان کرد: به دنبال این موضوع، نیازمند تعریف فهرست عناوینِ دروس آموزشی 
خاص و تعریف یک مسیر رشد و ارتقا برای تربیت افراد در نقش های مختلف در حوزه امنیت سایبری هستیم 
از سوی دیگر کارهای مطالعاتی انجام شده که بتوانیم بر مبنای آن، یک نقشه راه متناسبی را برای توسعه منابع 
انسانی کشور در حوزه »امنیت سایبری« تعریف کنیم و به دنبال این موضوع، نیازمند تعریف فهرست عناوینِ 
دروس آموزشــی خاص و تعریف یک مسیر رشد و ارتقا برای تربیت افراد در نقش های مختلف در حوزه امنیت 

سایبری هستیم.

چهار تیم به دنبال فوق ستاره ۱۵۰ میلیون یوریی

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

چهارشنبه 4 بهمن 1402  12 رجب 1445  24 ژانویه 2024

    سال نوزدهم    شماره 5333

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

تحریریه :44253450    روابط عمومی :44253448    فکس : 44253395   بازرگانی : 9-44253335    توزیع : 44253450   فکس : 44253234    توزیع: موسسه سخن گستر    چاپ: امید نشرو چاپ ایرانیان    

 تهران، بلوار مرزداران ، انتهای خیابان گلستان ، کوی پژوهش پلاک 13   کد شبا :2008-654     کد پستی :1463777746صاحب امتیاز : موسسه سخن گستر  مدیر مسئول : فاطمه لشکری

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5497

سه شنبه 4 دی 1403  22 جمادی الثانی 1445  24 دسامبر 2024

    سال بیستم    شماره  5574

4

لبران دست بردار عبدالجبار نیست، جیمز یک رکورد بزرگ دیگر را هم شکست

لبران جیمز در ادامه تاریخ سازی هایش یک رکورد بزرگ دیگر کریم عبدالجبار را شکست.به گزارش ایسنا، جیمز، فوق ستاره تیم بسکتبال لس آنجلس لیکرز، موفق شد یک 
رکورد بزرگ دیگر را که در اختیار کریم عبدالجبار بود بشکند و از این بازیکن افسانه ای تاریخ NBA پیشی بگیرد. این چندمین بار است که جیمز رکوردهای تاریخی عبدالجبار 
را می شکند. فوق ستاره ۴۰ساله لیکرز در دیدار مقابل ساکرامنتو کینگز ۳۲ امتیاز، هفت ریباند و چهار پاس گل را به ثبت رساند تا ضمن شکستن رکوردی تاریخی بیشترین 
تعداد بازی با مثبت ۱۰ امتیاز، زمینه پیروزی تیمش را هم فراهم کند.جیمز با درخشش در این دیدار رکورد بیشترین تعداد بازی در تاریخ NBA با مثبت ۱۰ امتیاز را که در 

اختیار کریم عبدالجبار افسانه ای بود شکست تا بار دیگر یک رکورد بزرگ دیگر را به نام خودش ثبت کند.

چهار شنبه 03 اردیبهشت 1404  24  شوال 1446  23 آوریل 2025

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5661

اینتر بدون ســه بازیکن کلیدی اش باید در دیدار برگشت نیمه نهایی جام حذفی ایتالیا به میدان برود.به گزارش ایسنا، اینتر و میلان فرداشب 
)چهارشنبه ۳ اردیبهشت( در فینال کوپاایتالیا به مصاف هم خواهند رفت تا تکلیف فینالیست جام حذفی ایتالیا مشخص شود. دیدار رفت این 
دو تیم به میزبانی میلان با تساوی یک بر یک به پایان رسید.روزنامه گاتزتادلواسپورت نوشت مارکوس تورام، دنزل دامفریس و زیلینسکی سه 
بازیکن مصدوم اینتر هنوز به صورت انفرادی تمرین می کنند و قادر به همراهی تیمشان در این دیدار نیستند و به این ترتیب هر سه بازیکن 
بازی برگشت نیمه نهایی جام حذفی ایتالیا مقابل میلان را از دست خواهند داد.بازیکنان اینتر امروز )سه شنبه( بعدازظهر یک جلسه تمرینی 
را پیش از بازی داربی برگزار می کنند تا ســیمونه اینزاگی ترکیب تیمش برای این دیدار را نهایی کند.  انتظار می رود از این بازیکنان مصدوم 
مارکوس تورام در دیدار بعدی اینتر برابر رم در ســری  آ و بارسلونا در لیگ قهرمانان به میدان برود.در دیگر دیدار نیمه نهایی کوپاایتالیا بولونیا 
که در دیدار رفت مقابل امپولی در خارج از خانه سه بر صفر پیروز شد، دیدار برگشتش را برابر این تیم برگزار خواهد کرد. این دیدار پنجشنبه 

چهارم اردیبهشت برگزار می شود.

غیبت ۳ بازیکن مطرح اینتر در داربی میلان

ورزشی


